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Úvod 

Rok 2020 bude zapsán v dějinách světa nezapomenutelnou děsivou pandemií nového 

koronaviru, která ochromila celou zemi. Nemoc, jež jistým způsobem zasáhla každého z nás, 

způsobila, že se život zastavil. K sestavování letošního zápisu jsem proto zprvu přistupovala 

s respektem a obavami. Znovu se probírat pochmurnými událostmi, které tato pandemie 

přinášela, mi na odvaze příliš nepřidávalo. Krůček po krůčku se mi však vracel optimismus, 

jenž mi dodávaly příspěvky jednotlivých chodovských organizací, ze kterých byla i v této 

kritické době patrná snaha dodávat sílu a podávat pomocnou ruku nejen svým členům či 

žákům, ale také široké veřejnosti, občanům města, kolegům, přátelům, sousedům i cizím 

lidem. Není pravda, že se tento rok kromě „covidu“ nic nedělo. Potvrdilo se totiž to 

nejpodstatnější, že i v nejtěžších chvílích je potřeba obyčejně žít, věnovat se koníčkům, číst, 

sportovat i když každý sám, relaxovat, pracovat i když často na dálku, učit se i když 

distančně, nepřestávat plánovat, věřit či alespoň doufat. Sportovní i kulturní organizace 

našeho města se snažily okamžitě po uvolnění protiepidemických opatření znovu aktivně začít 

svou činnost, přestože to bylo jen na chvíli. V době, kdy se lidé nemohli scházet, 

alternativními způsoby dokázaly pokračovat v činnosti a udržování kontaktu. Chtěla bych 

proto úvodem tohoto zápisu s úctou a respektem poděkovat všem lidem z chodovských 

organizací a institucí – školských, sociálních, kulturních, sportovních i společenských, kteří 

přispěli k tomu, že se v Chodově v roce 2020 i přes obavy a starosti nepřestalo obyčejně žít.   

Rok 2020 poznamenalo propuknutí globální pandemie nového koronaviru (nazvaného SARS-

CoV-2) způsobujícího onemocnění COVID-19. Pandemie, která ovlivnila celý svět a život 

každého z nás, začala již v prosinci roku 2019 na území Číny ve městě Wu-chan. Nemoc se 

následně začala rychle šířit i mimo pevninskou Čínu. Světová zdravotnická organizace 

vyhlásila propuknutí globálního stavu zdravotní nouze v lednu 2020 a pandemie v březnu 

2020. Mezi typické příznaky onemocnění je řazena zvýšená teplota či horečka, kašel, dušnost, 

bolest svalů, hlavy, bolest v krku, průjem, zánět spojivek, ztráta chuti nebo čichu, vyrážka po 

těle nebo barevné změny na prstech rukou či nohou a únava. Onemocnění však může probíhat 

také bezpříznakově. Virus se šíří především vzdušným přenosem, může se také šířit 

kontaminovaným povrchem. Lidé zůstávají nakažliví až dva týdny a mohou šířit virus, i když 

nevykazují žádné příznaky. Mezi doporučená preventivní opatření patří společenský odstup, 

nošení ochrany dýchacích cest (rouška, respirátor), větrání a filtrace vzduchu, mytí rukou, 

zakrývání úst při kýchání nebo kašlání, dezinfekce povrchů a sledování a izolace osob, které 

se potkaly s někým nakaženým, nebo symptomatických. Úřady na celém světě reagovaly 
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zavedením cestovních omezení, uzamčením obyvatel, kontrolami na pracovištích a uzavřením 

provozoven. Na mnoha místech se také pracovalo na zvýšení testovací kapacity a na 

sledování kontaktů infikovaných osob. Reakce na pandemii vyústila v globální sociální 

a ekonomické narušení, včetně největší globální recese od Velké hospodářské krize. Na 

českém území byly první tři případy onemocnění potvrzeny 1. března 2020. Jako hlavní zdroj 

infekce byla uváděna severní Itálie, kam mnozí Češi jezdili lyžovat do Alp. Rychlý nástup 

epidemie byl poznamenán kritickým nedostatkem ochranných pomůcek, kterých bylo ve 

skladech málo. Vznikla tak řada iniciativ a lidé si začali šít ochranné pomůcky sami. První 

opatření proti epidemii stát přijal 3. března a 10. března bylo oznámeno, že od následujícího 

dne budou uzavřeny školy. Dne 12. března byl vyhlášen nouzový stav s řadou omezení pro 

občany a podniky, od 14. března pak byla zavřena restaurační zařízení a ostatní provozovny 

mimo těch nejdůležitějších. Od 16. března byly až na výjimky uzavřeny státní hranice. Dne 

22. března úřady oznámily první úmrtí pacienta s nemocí COVID-19 v Česku a dne 

29. března bylo oznámeno první úmrtí z řad zdravotnického personálu. První vlna epidemie 

vyvrcholila v Česku kolem 12. dubna 2020, kdy bylo evidováno celkem 4 750 osob 

nakažených nemocí COVID-19, z toho bylo 436 osob hospitalizováno, včetně zhruba stovky 

pacientů, kteří byli ve vážném stavu. Počet nakažených a nemocných začal opětovně narůstat 

během léta 2020, nejrychleji přibývalo nakažených v Praze a také ve Frýdku-Místku, v Brně 

a Karviné. Na rozdíl od jarní kulminace však nedošlo k obdobnému přibývání 

hospitalizovaných, podíl na tom mělo šíření onemocnění spíše mezi mladší populací. V reakci 

na opětovné šíření infekce došlo k označování zasažených regionů tzv. semaforem. Ke konci 

srpna bylo napočítáno 106 ohnisek infekce. V prvním týdnu měsíce září 2020 se Česká 

republika zařadila mezi nejhůře zasažené země Evropy co do počtu nově nakažených na 

milion obyvatel. Dne 8. září 2020 počet nově zjištěných případů poprvé přesáhl 1 000 osob. 

Denní nárůst větší než 2 000 osob byl zaznamenán poprvé 16. září. Denní nárůst počtu 

nakažených osob větší než 3 000 byl registrován poprvé 17. září. Denní nárůst přesahující 

5 000 osob byl zaznamenán poprvé 7. října a více než 10 000 osob přibylo poprvé dne 

16. října 2020 (celkem 11 105 osob). Dne 23. října byl denní nárůst poprvé nad počtem 

15 000. Od 14. října 2020 došlo k uzavření všech škol s výjimkou mateřských, všech 

restaurací, zákazu pití alkoholu na veřejnosti či omezení shromáždění venku i uvnitř pro více 

než 6 osob. Nejpřísnější opatření měla trvat do 3. listopadu. Od 28. října platil zákaz nočního 

vycházení mezi devátou hodinou večerní a pátou hodinou ranní. K 1. listopadu 2020 bylo v 

Česku podle dostupných statistik nejvíce úmrtí za uplynulý týden na celém světě v přepočtu 

na počet obyvatel. Dne 27. prosince 2020 začalo v České republice očkování proti 
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onemocnění COVID-19. Ve vánočním projevu z 26. prosince prezident ČR Miloš Zeman 

vyzval občany, aby se nebáli a nechali se naočkovat. Dne 30. prosince překročil denní nárůst 

nakažených osob v ČR poprvé 17 000. 

(Zdroj: wikipedie) 

Statistické údaje onemocnění COVID-19 v Chodově k 31. 12. 2020: 

− potvrzené případy celkem        604 osob 

− aktivní případy                         84 osob 

− počet zotavených                        520 osob 

− úmrtí s nákazou                          18 osob 

(Zdroj: podklady z MěÚ Chodov) 

První případ onemocnění COVID-19 v Chodově byl zaznamenán dne 5. dubna 2020. Starosta 

města o tom informoval občany města ve svém profilu sociální sítě. 

Statistické údaje onemocnění COVID-19 v České republice k 31. 12. 2020: 

− počet osob s laboratorně prokázaným  732 284 osob 

onemocněním COVID-19 dle hlášení  

KHS a laboratoří     

− vyléčení po onemocnění COVID-19  627 162 osob 

dle hlášení KHS 

− úmrtí v souvislosti s onemocněním  11 960 osob 

COVID-19 

− počet provedených PCR testů  3 814 219 testů 

− počet provedených antigenních testů  851 286 testů 

− očkování první dávkou vakcíny  11 773 osob (očkovací látka Comirnaty) 

 

(Zdroj: MZ ČR) 

Statistické údaje onemocnění COVID-19 celosvětově k 31. 12. 2020: 

− potvrzené případy celkem   83 559 601 osob 

− úmrtí v souvislosti s onemocněním 

COVID-19     1 825 011 osob 

(Zdroj: Univerzita Johnse Hopkinse v Baltimore) 

Jaký byl rok 2020? 

Jaký byl rok 2020 pro Chodov a jeho obyvatele slovy starosty města Patrika Pizingera?  

„Rok 2020 byl nejpodivnějším rokem, jaký asi většina z nás prožila. Na jednu stranu musím 

velmi pozitivně hodnotit, že se i přes nepříznivou situaci podařilo začít největší investici 

města v posledních letech – rekonstrukci objektu školy v ulici Dukelských hrdinů. Na druhou 
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stranu jsem jako politik, ale ani jako člověk nezažil rok, který by byl tolik psychicky i fyzicky 

náročný.“ Epidemii koronaviru zvládli obyvatelé města dle mínění starosty velmi dobře, 

zvláště na jaře, když byla situace velmi nepřehledná, nařízení přicházela často každý den  

a nikdo vlastně nevěděl, proti čemu stojíme, tak tehdy Chodováci prokázali velkou schopnost 

semknout se a spolupracovat. „Desítky sousedů nám nosily ušité roušky, lidé celkem přísně 

dodržovali vládní nařízení a snažili se chránit sebe i své blízké. Koncem roku už byla cítit 

únava celé společnosti. Všichni jsme unavení nejen z omezení, ale hlavně z jejich chaotičnosti 

a nepřehlednosti. Jeden týden jsou zaváděna opatření, která hned ten další vláda sama popírá  

a obchází. Čím méně nařízením rozumíme, tím větší máme bohužel tendence je nedodržovat.“ 

Epidemie se dle vyjádření pana starosty naštěstí neprojevila nijak významně v realizaci 

větších investičních akcí v rámci města. Podařilo se začít s rekonstrukcí budovy školy v ulici 

Dukelských hrdinů, která se postupně adaptuje pro potřeby chodovské základní umělecké 

školy. Budova je zvenku zcela hotová, dostala z obou stran novou fasádu a pracuje se na 

vnitřních prostorách. Stejně tak se podařilo po několika letech dotáhnout revitalizaci 

lesoparku v Lesní ulici. V Tovární ulici pomalu končí první etapa revitalizace sídliště, kde 

vzniklo 35 nových parkovacích stání a v neposlední řadě byl pro chodovské hasiče pořízen 

nový žebřík, který ve výbavě jednotky opravdu velmi chyběl. A jak vlastně poznamenala 

epidemie rozpočet města na rok 2021? „Chodov dlouhodobě patří mezi města s nejlepší 

ekonomickou kondicí v regionu. V minulých letech jsme dokázali vytvořit finanční rezervu, 

díky které zvládneme přečkat následující roky, které budou ekonomicky velmi složité. Už pro 

rok 2021 jsme tedy sáhli do našich městských úspor, abychom nemuseli omezovat investice, 

ale ani běžný chod města. Odvážet odpad, svítit nebo uklízet silnice musíme prostě za všech 

okolností. Z velkých investic nás čeká dokončení budovy ZUŠ, druhá etapa revitalizace 

sídliště v Tovární ulici, parkoviště na sídlišti v ČSO nebo začátek výstavby cyklostezky 

z Chodova do Lokte přes Nové Sedlo a Loučky. Budeme také budovat nebo opravovat 

několik nových dětských hřišť a chystáme se dokončit projektovou dokumentaci k výstavbě 

skateparku na Bílé vodě.“ 

Přírodní podmínky 

Počasí 

Větrná bouře Sabine se prohnala Evropou a v pondělí 10. února 2020 zasáhla také Česko. Vítr 

dosahoval rychlosti až 150 km/h. Na základě výstrahy meteorologů zasedal v neděli  

v podvečer krizový štáb města Chodov, který se připravoval na větší počet událostí. Byla 
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přijata opatření k rychlému řešení očekávaných událostí. Od nedělní 18. hodiny byli  

v pohotovosti chodovští hasiči, pracovníci technických služeb, městští strážníci a tým pro 

krizové řízení města. Hasiči drželi pohotovost přímo na zbrojnici z důvodu co nejrychlejšího 

výjezdu k zásahu. Dopad ohlášené bouře a extrémního větru nebyl pro Chodov tak 

dramatický, jak se původně očekávalo. Dodávky elektrického proudu byly přerušeny na 

několik desítek minut již v neděli kolem 20. hodiny, další výpadek pak postihl město  

v pondělí ráno v době nejsilnějších nárazů větru, tedy mezi pátou a sedmou hodinou. Kolem 

osmé hodiny byly dodávky elektřiny obnoveny. Chodovští hasiči vyjížděli v pondělí ráno ke 

spadlému stromu v Poděbradově ulici, který poškodil tři automobily. Později pak zasahovali  

u čerpání vody, více práce měli hasiči v katastru smluvní obce Dolní Nivy. Ve městě byl pro 

bezpečnost uzavřen městský hřbitov. Vítr způsobil v Karlovarském kraji popadání stromů na 

železniční trati Cheb – Aš a na místo vyjely náhradní autobusy. Zastaven byl také provoz na 

úseku Mariánské Lázně – Plzeň (ale až u Stříbra). Z preventivních důvodů nejezdila 

přeshraniční vlaková spojení Cheb – Marktredwitz, Cheb – Vojtanov, Aš – Hof. Odkloněna 

byla trasa Pendolina, a to přes Karlovy Vary směr Ústí nad Labem. V pondělí dopoledne 

bylo v Karlovarském kraji celkem 33 obcí bez elektrické energie, což se týkalo zhruba  

17 tisíc odběratelů. Během noci z neděle na pondělí a přes den v pondělí až do úterního 

rána provedli hasiči v Karlovarském kraji celkem 358 zásahů. Z tohoto počtu se jednalo  

o 8 dopravních nehod, 8 požárů, 2 plané poplachy, 1 únik nebezpečných látek  

a 2 záchrany osob a zvířat. Ostatní tvořila technická pomoc, nejčastěji odstranění 

spadlých stromů na silnice, domy či zaparkovaná auta. Další častou pomocí, konkrétně ve 

46 případech, bylo odstranění nebezpečných stavů převážně u uvolněných částí střech 

různých domů. 

Změny času 

Letní čas začal platit v neděli 29. března posunutím hodin z 2,00 na 3,00 hodiny. O hodinu 

zpět jsme si ručičky hodin posunuli ve 3,00 hodiny v neděli 25. října, kdy letní čas skončil. 

Politický a veřejný život města 

Volby do krajských zastupitelstev České republiky proběhly ve dnech 2. a 3. října 2020 

současně s prvním kolem voleb do Senátu. Volební účast v Karlovarském kraji dosáhla 

34,94 %. Nejvíce hlasů obdrželo politické hnutí ANO 2011 – 19 779, což tvořilo 24,79 % 

platných hlasů. V Chodově byla volební účast 33,27 % a lidé dali nejvíce hlasů Místnímu 

hnutí nezávislých za harmonický rozvoj obcí a měst – celkem 1 585 hlasů (45,46 % platných 



Kronika města Chodova  2020 
 

 9 

hlasů). Zástupci sedmi politických uskupení podepsali dne 11. prosince roku 2020 koaliční 

smlouvu o budoucí podobě krajské vlády. Hnutí ANO 2011 spolu s hnutím Svoboda a přímá 

demokracie zůstalo v opozici. Na ustavujícím jednání krajského zastupitelstva dne 

14. prosince 2020 byl zvolen hejtmanem Karlovarského kraje Ing. Petr Kulhánek (lídr 

kandidátky Starostové a nezávislí). Chodovský starosta pan Patrik Pizinger se stal členem 

Rady Karlovarského kraje pro oblast regionálního rozvoje. V nové krajské vládě má Chodov 

silné zastoupení. Chodováci budou zasedat ve výboru pro vzdělávání a školství, v komisi pro 

přeshraniční spolupráci, ve sportovní komisi, v komisi krizového řízení a bezpečnosti kraje, 

v komisi pro rozdělování dotací sborům dobrovolných hasičů a v sociální komisi. 

Historicky první místní referendum se v Chodově uskutečnilo ve dnech 2. a 3. října 

a proběhlo souběžně s volbami do krajského zastupitelstva. Na občanech města tak stálo 

rozhodnutí, zda si přejí výstavbu obchodního centra na volné louce pod restaurací Dukla – na 

zeleném pozemku mezi ulicemi Dvořákova, U Porcelánky a Čs. Odbojářů, tedy v místě, kde 

investor záměr představil už v roce 2017. Tehdy však kvůli některým nesouhlasným reakcím 

na výstavbu nedošlo. Na základě opakovaného záměru investora se zastupitelstvo města 

shodlo na vyhlášení místního referenda. Pokud by Chodováci ve všelidovém hlasování zvolili 

možnost „ano“, vedení města by pokračovalo v jednání se zájemci o výstavbu, v případě 

nesouhlasu občanů pak bude využití plochy v budoucnu řešeno společně s obyvateli města. 

Nesouhlas se záměrem vyjádřilo 1 600 voličů, pro výstavbu jich bylo 1 247. Požadovaná 

účast v referendu, aby bylo platné, je stanovena 35 %. Volební účast ve všelidovém hlasování 

dosáhla v Chodově na 28,55 %. I přesto, že účast nenaplnila povinný limit, chodovská radnice 

respektovala přání občanů a jednání s investory o výstavbě obchodního centra tak 

nepokračovalo. 

Dne 6. 12. 2019 podal rezignaci na funkci člena rady města pan Bc. Josef Pojar ke dni 

31. 12. 2019. Místo něj byl dovolen na jednání Zastupitelstva města Chodova dne 20. 2. 2020 

Mgr. Karel Jirovec. Dne 20. 2. 2020 Zastupitelstvo města dovolilo Ing. Jitku Hlouškovou do 

finančního výboru za pana Brože, který v listopadu 2019 rezignoval. Téhož dne byl dovolen 

výbor pro volný čas. Členem se stal Bc. Josef Pojar za odstoupivšího pana Petra Vojíře. Dne 

26. 12. 2020 zemřela dlouholetá členka Zastupitelstva města Chodova a členka kontrolního 

výboru paní Mgr. Kateřina Lubasová. 
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Složení ZM, RM, výborů a komisí 

Složení Rady města Chodova k  31. 12. 2020: 

Patrik Pizinger   – starosta 

Mgr. Luděk Soukup   – místostarosta 

Jiří Tureček    – člen RM 

Karel Matička    – člen RM 

Mgr. Karel Jirovec    – člen RM 

Jiří Vacek    – člen RM 

Martin Voleman  – člen RM 

 

Finanční výbor: 

Karel Matička  – předseda 

Zuzana Cerovská  – členka 

Petr Franče   – člen 

Ing. Josef Hora  – člen 

Tomáš Randa   – člen 

Jan Smolka   – člen 

Ing. Jitka Hloušková           – členka 

Květoslava Kertészová  – tajemnice 

 

Kontrolní výbor: 

Stanislav Pochman   – předseda 

Mgr. Martin Horváth  – člen 

Jaroslav Hupfer  – člen 

Zdeněk Süssenbeck   – člen 

Stanislav Šimral  – člen 

Zdeněk Vodák – člen 

Ladislava Bujárková  – tajemnice 
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Výbor pro volný čas: 

Bc. Marcel Vlasák  – předseda 

David Pavelka   – člen 

Martina Svobodová  – členka 

Jiří Tureček   – člen 

Bc. Josef Pojar – člen 

Martin Voleman  – člen 

Bc. Ladislav Zapf  – člen 

Petra Pivková   – tajemnice  

 

Osadní výbor Stará Chodovská: 

Jiří Vacek   – předseda 

Gabriela Hauzrová  – členka 

Petra Lysá   – členka 

Jan Smolka   – člen 

Věra Valentová  – členka 

Olga Sedláková  – tajemnice 

 

Složení orgánů rady města: 

Zahraniční komise: 

Miloš Bělohlávek  – předseda 

Erich Franče   – člen 

Ing. Petr Zuleger  – člen 

Lucie Rauová   – členka 

Tomáš Randa   – člen 

Karel Matička   – člen 

 

Komise RM – Osada Vintířovská 

Zdeněk Marek   – člen 
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Tomáš Minařík  – člen 

Kateřina Arvensisová  – členka 

Josef Švéda   – člen 

Jednání ZM a RM 

Rada města (dále RM) se v roce 2020 sešla při 27 zasedáních. 

Projednávala mimo dalšího pronájmy, prodeje a pachty pozemků, výpůjčky nebytových 

prostor a výpovědi z nich, pronájmy nebytových prostor i bytových jednotek, žádosti o zřízení 

věcného břemene, žádosti o vyhrazená parkovací místa, schválila také pronájem (užívání) 

sportovní haly Gymnáziu Sokolov. Rada města schvalovala smlouvy o dílo a dodatky k nim, 

dodatky k pojistným smlouvám, k příkazním smlouvám, ke smlouvě o úvěru, ke smlouvě na 

činnost správce pohřebiště, k servisní smlouvě, ke smlouvě o zajištění komunálních služeb, 

schválila též smlouvu o poskytování právních služeb, smlouvu o právní pomoci, smlouvu  

o sdružených službách dodávky elektřiny ze sítí nízkého napětí na rok 2021, dohodu  

o ukončení smlouvy o úklidu a provozu zařízení v lokalitě Bílá voda a novou smlouvu  

o provozu zařízení v prostoru Bílé vody do roku 2022, smlouvu o převodu autorských práv, 

souhlasila se smlouvou o vzájemné spolupráci mezi městem Chodov a Krajskou 

hospodářskou komorou Karlovarského kraje, schválila prominutí plateb nájemného 

v provozovnách z důvodu vyhlášení nouzového stavu a na základě vydaných krizových 

opatření, prominutí platby za umístění kontejnerů na textil za 3 měsíce a v listopadu pak 

schválila prominutí nájemného všem nájemcům, kteří v souvislosti s vyhlášeným nouzovým 

stavem nemohli provozovat svoji podnikatelskou činnost v nebytových prostorech města 

Chodov a kteří o to po ukončení nouzového stavu požádali. 

RM v roce 2020 schválila vyhlášení i výsledky zadávacích řízení na veřejné zakázky malého 

rozsahu na stavební práce na akce „Chodov, Smetanova ulice – parkoviště“ a „ZŠ J. A. 

Komenského, Chodov – oprava podlahy a výměna ústředního topení tělocvičny“, vyhlášení  

i výsledek zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na služby s názvem „Město 

Chodov – pojištění majetku a odpovědnosti za škody“, vyhlášení i výsledek zadávacího řízení 

na veřejnou zakázku malého rozsahu s názvem „Zavedení systému energetického 

managementu města Chodov“. 

RM schválila rozpočtové změny – snížení příspěvku na výkon státní správy a příspěvku na 

opatrovnictví v roce 2020, přijetí příspěvku z prostředků Česko-německého fondu 
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budoucnosti, přijetí dotace na projekt Komplexní modernizace odborných učeben s ohledem 

na sociální inkluzi, přijetí dotací od Karlovarského kraje na výkon sociálních služeb – 

pečovatelské služby, na výkon sociální práce, na financování zvýšených provozních výdajů a 

sanaci výpadků příjmů v souvislosti s epidemií COVID-19, přijetí neinvestiční účelové dotace 

na pokrytí mimořádných odměn zaměstnanců sociálních služeb v období epidemie koronaviru 

a na mimořádné ohodnocení sociálních pracovníků na obecních úřadech v souvislosti 

s COVID-19, též přijetí jednorázového nenávratného neúčelového příspěvku ze státního 

rozpočtu ve výši 16 625 000 Kč určeného ke zmírnění dopadu poklesu daňových příjmů obcí, 

přijetí dotací pro jednotku sboru dobrovolných hasičů Chodov na zabezpečení 

akceschopnosti, na výdaje jednotky, na pořízení mobilní požární výškové techniky 

(automobilový žebřík) a na pořízení zásahového tabletu s radiostanicí. Rada schválila rovněž 

přijetí průtokové dotace pro ZŠ J. A. Komenského a ZŠ Husova Chodov na podporu odborné 

kvalifikace učitelů základních škol, přijetí průtokové dotace pro městskou knihovnu na 

projekt „Modernizace IT vybavení pro zajímavější vzdělávání“, přijetí dotace pro Mateřskou 

školu Chodov, přijetí 1. platby investiční dotace na akci „Snížení energetické náročnosti 

budovy Dukelských hrdinů 260, Chodov“, přijetí dotace na úhradu výdajů souvisejících 

s konáním voleb do 1/3 Senátu Parlamentu ČR a zastupitelstev krajů, přijetí dotace na projekt 

„Zavedení systému energetického managementu města Chodov“. Rada města také 

schvalovala rozpočtové změny – vratky dotací, a to vratku státní dotace na volby do krajských 

zastupitelstev v roce 2020 a vratku nevyčerpané dotace z rozpočtu Karlovarského kraje  

a města Chodova na odbornou kvalifikaci učitelů základních škol. 

Rada města v tomto roce v oblasti poskytování dotací a finančních darů schválila poskytnutí 

dotací podaných na základě vyhlášeného dotačního programu Podpora kulturních  

a sportovních akcí v roce 2020 a programu Podpora organizované zájmové a sportovní 

činnosti dětí a mládeže v roce 2020 a později schválila tyto dotační programy pro rok 2021. 

Rada města projednala žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu města na rok 2020 do oblasti 

sociální péče, zdravotnictví a protidrogové prevence a vyúčtování dotací poskytnutých 

městem Chodov do této oblasti v roce 2019. RM schválila také žádosti o poskytnutí 

finančního daru – na činnost v roce 2020 oddílu A-TOM 6110 – Hroši Chodov, střediska 

Junák – Jestřáb Chodov, Klubu českých turistů v Chodově, Českého svazu chovatelů 

v Chodově, Českého svazu včelařů, z.s., Šachového klubu Spartak Chodov, z.s., 

Tělovýchovné unie Sokolov, z.s., Školního atletického klubu Chodov z.s., organizace 

Hernička Bublina, spolku Nositelé odkazu Jáchymovské peklo, z.s., finančního daru 
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Nadačnímu fondu Gaudeamus na organizaci dějepisné soutěže studentů gymnázií. Rada města 

také schválila žádost o individuální dotaci na podporu vrcholového sportu, žádost  

o individuální dotaci Nohejbalovému klubu Chodov, z.s., Beach volleyball clubu Chodov, 

z.s., Šachovému klubu Spartak Chodov, z.s. a dalším subjektům. Rada města schválila 

smlouvu o poskytnutí dotace z Česko-německého fondu budoucnosti na projekt „Obnova 

historicky významných hrobů na městském hřbitově v Chodově“, schválila podání žádosti  

o dotaci z programu Karlovarského kraje na projekt „Obnova historicky významných hrobů 

na městském hřbitově v Chodově“. Schválila smlouvy s Euregio Egrensis, Regionální 

sdružení obcí a měst  o poskytnutí dotace z fondu malých projektů ČR – Sasko na projekty 

„Hornické setkání – Zdař Bůh!“ a „Chodov a Oelstnitz stále sportují“ a přijetí dotace na 

předfinancované projekty „Chodov slaví s partnerskými městy“, „Chodov a Waldsassen 

sportují“ a „Obnova historické paměti Chodovska“. Radní projednali informace za obě 

pololetí roku 2020 o průběhu zajištění dotací na investiční akce roku 2020. 

Rada města schválila předloženou souhrnnou zprávu o závazcích veřejné služby ve veřejné 

linkové osobní dopravě se společností AD Ligneta regionalbus s.r.o., předloženou souhrnnou 

zprávu o činnosti odboru školství, kultury a vnitřních věcí za rok 2019, zprávu o zhodnocení 

činnosti na úseku sociálně-právní ochrany dětí, pečovatelské služby a činnosti sociální práce 

za rok 2019, zprávu o výkonu veřejného opatrovníka u osob omezených ve svéprávnosti za 

rok 2019, zprávu požární ochrany, integrovaného záchranného systému, krizového řízení  

a ochrany obyvatelstva za rok 2019 a za 1. pololetí roku 2020, zprávu o činnosti Městské 

policie Chodov za 2. pololetí roku 2019 a výhled na rok 2020 a později též za 1. pololetí roku 

2020. Radní také projednali návrh plánu práce Rady města na II. pololetí roku 2020 a na 

I. pololetí roku 2021. RM schválila výlukový jízdní řád s platností od 6. 4. 2020 do ukončení 

nouzového stavu z důvodu epidemie SARS COVID-19, prázdninový jízdní řád od 19. 10. 

2020 do 31. 10. 2020 a následně také od 1. 11. 2020 do 31. 12. 2020 z důvodu vládního 

nařízení o uzavření všech škol prostřednictvím dodatků ke smlouvě o závazku veřejné služby 

ve veřejné linkové dopravě mezi společností AD Ligneta regionalbus s.r.o. a městem Chodov. 

Rada města projednala také licenční řízení k provozování veřejné linkové osobní dopravy na 

lince Kraslice – Chodov – Karlovy Vary, lince Sokolov – Vřesová – Vintířov – Chodov – 

Vřesová a lince Vřesová – Chodov – Karlovy Vary. Rada města schválila také plán zimní 

údržby, vyhodnocení plánu odpadového hospodářství za rok 2019, pravidla svozu a systému 

přidělování a provozu odpadových nádob pro rok 2020. Jmenovala členy týmu Energetického 

managementu města a energetického manažera města Chodova. 
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RM schválila rozbor hospodaření, účetní závěrku a zprávu o inventarizaci majetku školských 

příspěvkových organizací a městské knihovny za rok 2019, schválila jejich odpisové plány na 

rok 2020 a později projednala jejich rozbory hospodaření k 30. 6. 2020, rozpočet na rok 2021 

a střednědobý výhled na roky 2022 a 2023 a plán investic a oprav pro roky 2021 – 2023. Rada 

města souhlasila s čerpáním finančních prostředků z rezervního, investičního a fondu 

reprodukce majetku příspěvkových organizací města, schvalovala také žádosti příspěvkových 

organizací o souhlas s čerpáním finančních prostředků z fondu odměn a s převody 

z rezervního fondu do investičního fondu. Schválila mimořádné odměny ředitelům školských 

příspěvkových organizací a ředitelce městské knihovny a osobní příplatky některým ředitelům 

chodovských škol. RM také jmenovala zástupce zřizovatele do školských rad základních škol 

zřizovaných městem Chodov. Rada města vyhlásila konkurzní řízení na obsazení vedoucího 

pracovního místa ředitele Základní školy Chodov, Školní 697, okres Sokolov, p.o.  

a projednala výsledek tohoto řízení. Schvalovala přijetí movitých darů do majetku mateřské 

školy, souhlasila s realizací projektu MŠ Chodov „Vzděláváme se pro budoucnost III“. 

Souhlasila s přijetím účelově určeného finančního daru v rámci projektu „Obědy pro děti“ pro 

ZŠ Chodov, Nejdecká ulice. Rada města schválila předloženou zprávu o inventarizaci majetku 

města Chodov za rok 2019 a projednala plán inventur a rozbor hospodaření města Chodov za 

I. pololetí roku 2020. Radní také souhlasili se zahájením tržní konzultace k prodeji městského 

pozemku p.č. 2655/21 v k.ú. Dolní Chodov za účelem výstavby a zahájením průběžné tržní 

konzultace k zajištění zdroje tepla pro město Chodov. Rada města souhlasila s ukončením 

platnosti stavební uzávěry v zahrádkářské kolonii č. 1 a 6 vyhlášené opatřením obecné povahy 

č.j. ORM/3771/2010/Ša ze dne 14. 4. 2010 vydané usnesením Rady města Chodova 12R-259-

2010. 

Rada města v tomto roce například nesouhlasila s cenou tepelné energie od 1. 1. 2020 

předloženou společností Marservis s.r.o. v dodatku č. 30. Nesouhlasila s žádostí o prominutí 

poplatku za zábor veřejné zeleně za 3 měsíce z důvodu koronavirové krize. Nesouhlasila také 

s kácením stromů rostoucích na pozemku p.č. 217/1 v k.ú. Dolní Chodov. Nesouhlasila se 

zapojením města Chodova ke spolupráci na preventivní akci „Bezpečně na silnici“ se 

společností IV-Nakladatelství s.r.o. Neschválila poskytnutí dotace na provoz záchranné 

stanice pro zraněné živočichy SOOS a spolku Láskou ke kočkám, z.s.  

Zastupitelstvo města (dále ZM) se během roku 2020 sešlo při 8 veřejných zasedáních, a to 

3krát standardně v zasedací místnosti MěÚ v Chodově a vzhledem k protiepidemickým 
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opatřením 5krát ve společenském sále Kulturního a společenského střediska v Chodově, kde 

mohly být zabezpečeny požadované rozestupy mezi účastníky zasedání. 

Zastupitelé mimo jiné schválili aktualizaci Strategického plánu rozvoje města Chodova ve 

formě aktualizovaného zásobníku projektů a Akčního plánu 2020-2023, schválili koncepci 

rozvoje Smart Chodov 2030, projednali zprávu o vyhodnocení Střednědobého plánu rozvoje 

sociálních služeb ve městě Chodově na období 2018-2020. Schválili také vstup města 

Chodova do Sdružení energetických manažerů měst a obcí, též zařazení území města 

Chodova do území působnosti MAS Sokolovsko o.p.s. na programové období 2021-2027.  

Zastupitelstvo města v tomto roce také např. schválilo podání žádostí o dotace v rámci 

programu přeshraniční spolupráce Cíl EÚS Česká republika – Svobodný stát Sasko z fondu 

malých projektů v regionu Egrensis na projekt „Hornické setkání – Zdař Bůh!“ a na projekt 

„Chodov a Oelsnitz stále sportují“. Schválilo též poskytnutí dotací z rozpočtu města 

z dotačního programu Podpora organizované zájmové a sportovní činnosti dětí a mládeže pro 

rok 2020 a do oblasti sociální péče, zdravotnictví a protidrogové prevence. V tomto roce 

schválilo také zásady pro poskytování dotací z rozpočtu města Chodov. ZM schválilo i přijetí 

dotace ze Státního programu na podporu úspor energie na období 2017-2021 – Programu 

EFEKT II. na projekt „Zavedení systému energetického managementu města Chodov. 

ZM schvalovalo rozpočtové změny pro rok 2020, schválilo rozbor hospodaření, účetní 

závěrku, závěrečný účet, zprávu o inventarizaci a finanční vypořádání města Chodova za rok 

2019 včetně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření. Zastupitelé schválili úpravu 

schváleného rozpočtu města Chodova na rok 2020 snížením výdajů kapitálového rozpočtu o 

2 650 000 Kč, snížením výdajů provozního rozpočtu o 14 632 530 Kč, snížením příjmové 

položky daň z příjmu fyzických osob ze závislé činnosti o 17 282 530 Kč. Na konci roku pak 

schválili návrh rozpočtu města Chodova na rok 2021, včetně schváleného a očekávaného 

plnění rozpočtu roku 2020 a Střednědobého výhledu rozpočtu na roky 2022 a 2023. 

Zastupitelstvo města v tomto roce rovněž schválilo kupní smlouvu na pořízení 

automobilového žebříku IVECO MAGIRUS. Schválilo obnovu trati č. 144 Krásný jez – 

Chodov a nesouhlasilo s odkupem budovy čp. 174 v železniční stanici Chodov. ZM letos 

schválilo Projekt regenerace území brownfieldu – Stavební úpravy bývalého objektu 

„knedlíkárny“ na městskou knihovnu v Chodově a podání žádosti o dotaci na jeho regeneraci 

na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR do programu Podpora regenerace brownfieldů pro 

nepodnikatelské využití. Schválilo projekt Regenerace veřejných prostranství sídliště mezi 
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ulicemi Palackého, Tovární, Školní, ppč. 1646/1 v k.ú. Dolní Chodov – 3. etapa a podání 

žádosti o dotaci ze Státního fondu podpory investic – Programu regenerace veřejných 

prostranství na sídlištích na tento projekt. Zastupitelé letos vyhlásili místní referendum  

o otázce: „Souhlasíte s výstavbou obchodního centra případně obchodního domu na 

pozemcích p.č. 1338/1, 1338/4, 1371/2, 1376, 1385/3 v ulici U Porcelánky, Chodov?“. ZM 

vydalo 7. změnu Územního plánu Chodov formou opatření obecné povahy, vydalo také 

obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020. 

V rámci pravidelného projednávání byli zastupitelé seznámeni se zprávami o činnosti 

finančního a kontrolního výboru za II. pololetí roku 2019 a I. pololetí roku 2020 a se 

zprávami Výboru pro volný čas za II. pololetí roku 2019 a obě pololetí roku 2020 a rovněž 

schválili návrhy plánu práce finančního a kontrolního výboru na II. pololetí roku 2020 a na 

I. pololetí roku 2021, schválili také po dobu nouzového stavu možnost jednání výborů 

zastupitelstva elektronickou formou např. telekonferenčním či videokonferenčním způsobem 

a hlasování o přijímání usnesení výborů per rollam. ZM projednalo vyhodnocení plnění plánu 

odpadového hospodářství města za rok 2019. V rámci pravidelné agendy také ZM 

projednávalo prodeje pozemků. 

Struktura a činnost městského úřadu 

Pro město Chodov pracovalo v roce 2020 celkem 80 zaměstnanců, z toho ve správě 

52 zaměstnanců, v městském záchranném systému 3 zaměstnanci, v pečovatelské službě  

7 a u městské policie 18 zaměstnanců. Nové nástupy proběhly: dva ve správě (odbor správy 

majetku a oddělení IT), jeden u městské policie a jeden v městském záchranném systému. 

Pracovní poměr ukončili zaměstnanci: jeden ve správě (oddělení IT), jeden v městské policii 

a jeden v městském záchranném systému. 

Finance a rozpočet města 

Město Chodov hospodařilo v roce 2020 dle schváleného rozpočtu městským zastupitelstvem 

dne 5. prosince 2019. Příjmy i výdaje schváleného rozpočtu byly v celkové výši 290 682 000 

Kč. Do schváleného rozpočtu Města Chodova byla zahrnuta globální dotace ve výši 

10 171 000 Kč. V průběhu roku 2020 došlo rozpočtovými změnami ke zvýšení rozpočtu 

města na částku 307 705 000 Kč. Celkové příjmy k 31. 12. 2020 dosáhly výše 

347 622 000 Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 256 330 000 Kč. Meziročně došlo ke 

zvýšení zadlužení města z titulu úvěrových závazků o 31 mil. Kč, jedná se o přijetí úvěru na 
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rekonstrukci objektu ZUŠ v ulici Dukelských hrdinů. Na opravu a vybudování chodníků  

a místních komunikací bylo vynaloženo celkem 25 471 000 Kč. 

Výdaje jednotlivých kapitol v roce 2020 

                                                  upravený                    skutečné  

název kapitoly                               rozpočet                           čerpání 

  (v tis. Kč)                       (v tis. Kč) 

-------------------------------------------------------------------------------------------------   

stavební úřad - doprava            134,50  34,45 

školství a kultura            44 548,02 43 765,95    

vnitřní správa            77 161,35 63 452,31  

sociální věci a zdravotnictví   2 454,69 2 002,30 

správa majetku města       139 480,47 123 208,76  

rozvoj města      2 250,00 1 929,61               

všeobecná pokladní správa     41 676,14 21 937,43 

z toho investiční výdaje           71 180,52 59 091,41   

z toho finanční investice         32 000,00 16 031,00 

Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 2020 přebytkem hospodaření ve výši 91 292 000 

Kč. 

Investice 

Lesopark Chodov – Lesní ulice 

V období od března roku 2018 do listopadu roku 2020 probíhala revitalizace lesoparku 

v Lesní ulici. Součástí stavby bylo vybudování nových komunikací a procházkových okruhů, 

veřejného osvětlení, doplnění mobiliáře, osazení cvičebních prvků, vyhlídky. Byl vyčištěn  

a obnoven rybník včetně mola. Došlo také k vykácení a obnově stávajících stromů a keřových 

porostů v celém lesoparku. Projekt Revitalizace lesoparku podél ulice Lesní, Chodov byl 

zhruba 30 miliony korun hrazen z Ministerstva financí ČR z Programu řešení ekologických 

škod vzniklých před privatizací těžebních hnědouhelných společností v Ústeckém 

a Karlovarském kraji. Částka ze smlouvy mezi zhotovitelem – společností Green Project s.r.o. 



Kronika města Chodova  2020 
 

 19 

a Ministerstvem financí, jakožto objednatelem, byla 29 808 853 Kč. Navíc město Chodov 

platilo městský mobiliář, sloupy veřejného osvětlení, molo, vyhlídku a fitness prvky –  

v částce ve výši cca 3 mil Kč.  

Chodov, Smetanova ulice – parkoviště 

Ve Smetanově ulici bylo v období od března do června roku 2020 vybudováno nové 

parkoviště včetně odvodnění a veřejného osvětlení. Cena díla, které bylo financováno 

z vlastních zdrojů, se vyšplhala na 2 502 415 Kč včetně DPH. 

Chodov, revitalizace hřbitova, část D, 2. etapa 

V areálu hřbitova došlo od dubna do června roku 2020 k vybudování nových urnových hrobů 

a výsadbě zeleně. Cena díla dosáhla výše 365 700 Kč včetně DPH a byla financována 

z vlastních zdrojů. 

Regenerace veřejných prostranství sídliště mezi ulicemi Tovární, Palackého a Školní  

V srpnu roku 2020 začala oprava stávajících chodníků, komunikací a došlo k vybudování 

nových parkovišť, parkovacích stání a chodníků v rozsahu celého sídliště v Tovární ulici. 

Celá stavba bude dokončena v roce 2021. Cena díla dosáhne výše 8 500 000 Kč včetně DPH  

a je kryta vlastními zdroji. 

ZUŠ, ulice Dukelských hrdinů, Chodov 

V letošním roce byla zahájena kompletní rekonstrukce bývalého objektu školy v ulici 

Dukelských hrdinů. Nově zde vzniknou prostory pro potřeby základní umělecké školy 

Chodov. Celá stavba bude dokončena v roce 2021 a náklady na rekonstrukci byly vyčísleny 

na 58 670 995 Kč včetně DPH. Financování bylo kryto z vlastních zdrojů a z části 

poskytnutou dotací ze Státního fondu životního prostředí ČR z Operačního programu Životní 

prostředí ve výši cca 3,5 mil. Kč.  

Vyhlášky a nařízení města 

V tomto roce vydalo město Chodov jednu obecně závaznou vyhlášku (dále OZV): 

OZV č. 1/2020, kterou se upravuje OZV č. 6/2019, o místním poplatku za provoz systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 
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Starosta města vydal dne 12. 3. 2020 a následně dne 14. 3. 2020 nařízení, která v souladu 

s usnesením vlády České republiky č. 194, ze dne 12. března 2020 o vyhlášení nouzového 

stavu a s plněním přijatých krizových opatření s okamžitou platností uzavřela objekty 

a sportoviště v majetku města Chodov. Jednalo se o městský úřad, kulturní středisko, 

městskou knihovnu, infocentrum, Galerii u Vavřince, spolkový dům, sportovní halu, areál 

Školního atletického klubu, areál městského sportovního centra BVC – Spartak, areál 

venkovních sportovišť při ZŠ Školní, venkovní areál při DDM Bludiště, všechny objekty 

tělocvičen při chodovských základních školách, objekt klubovny u fotbalového hřiště, 

fotbalové hřiště a multifunkční sportovní hřiště ve Staré Chodovské. 

Partnerská města  

Poslední Chodauer Heimattag 

Od roku 1956 se každé dva roky v bavorském Waldsassenu konalo setkání bývalých 

německých obyvatel Chodova. V poválečné době totiž právě v tomto městě nalezla svůj nový 

domov většina Chodováků, kteří museli naše město opustit v důsledku dějinných zvratů 

v polovině 20. století. Na základě těchto historických vazeb byla mezi městy Chodovem 

a Waldsassenem v roce 2015 uzavřena smlouva o partnerství a s německými rodáky byl od té 

doby udržován pravidelný kontakt. Mnozí němečtí obyvatelé Chodov opustili až v šedesátých 

letech, navštěvovali proto zdejší české školy a mají zde dodnes mnoho kamarádů a známých. 

Díky těmto stykům se městu Chodovu daří zachraňovat nehmotné součásti historického 

dědictví, informace, dokumenty, a hlavně obrazové materiály, které by jinak byly nenávratně 

ztraceny. S jejich pomocí byla např. obnovena vyhlídka Chodaublick u Tatrovic, nalezena 

a obnovena štola Bílá paní, výrazně také němečtí rodáci přispěli i do sbírky na pořízení 

nových zvonů v kostele svatého Vavřince. U příležitosti tradiční Vavřinecké pouti se proto  

v Chodově uskutečnilo podruhé, ve spolupráci s městem Waldsassen, setkání německých 

rodáků. Bylo výjimečné mimo jiné tím, že to bylo naposledy, kdy se němečtí rodáci oficiálně 

setkali. Vzhledem k vysokému věku se totiž rozhodli, že oficiální setkávání ukončí. V rámci 

večera byl jako poděkování předán starostovi města Waldsassen zvon Přátelství, který nese 

znaky Chodova a jeho partnerských měst. 

Pandemie coronaviru prostřednictvím protiepidemických opatření jako bylo uzavření hranic 

a znemožnění cestování ovlivnila samozřejmě také návštěvy mezi partnerskými městy. 

Nicméně přesto se podařilo také 19. prosince uskutečnit návštěvu na hranicích ČR 

a Německa. Starosta Chodova pan Patrik Pizinger se spolu s kolegy z radnice setkal na 
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hraničním přechodu Svatý Kříž se starostou bavorského Waldsassenu Berndem Sommerem, 

kde mu předal betlémské světlo, které do Karlovarského kraje přivezli skauti. Kvůli 

epidemickým opatřením v obou zemích si jej předali přímo na hranicích.  

Zájmové organizace a jejich činnost 

Hornický spolek Solles Chodov 

Předsedou hornického spolku s 19 členy byl nadále pan Karel Veselý. Také chodovský 

hornický spolek omezila tento rok v aktivní činnosti pandemie koronaviru a s ní související 

protiepidemická opatření. Zrušeno muselo být plánované setkání hornických měst a spolků 

v Žacléři i na Slovensku v Přerově. Odvolány byly též oslavy Dne horníků a oslavy ve 

Zbůchu. I přes nepřízeň počasí se 6. června 2020 podařilo uskutečnit brigádu na vyhlídce 

Chodaublick, celý prostor vyhlídky byl upraven od náletových dřevin a důkladně očištěn. 

Poté pokračoval úklid prostranství před štolou Bílá paní, bylo shrabáno listí a odvezeny 

i nasbírané odpadky. 

Zástupci spolku se dne 8. srpna při příležitosti Vavřinecké pouti zúčastnili slavnostního 

odhalení opravené rodinné hrobky prvního starosty Chodova Karla Fenkla a znovuuložení 

jeho ostatků na městském hřbitově. Valná hromada, která se tradičně schází koncem roku, 

musela být bohužel také vzhledem k epidemickým opatřením odložena. 

Hornický spolek se rozhodl na věky připomenout staletou hornickou tradici města Chodova 

pořízením nového zvonu do věže kostela sv. Vavřince. Díky těžbě rudy, hnědého uhlí  

a kaolinu se mohl Chodov stát v druhé polovině 19. století jedním z nejvýznamnějších 

průmyslových center celého regionu. Nový zvon tak může být jakýmsi symbolem posledních 

let, která jsou ve znamení odklonu od těžby a dobývání uhlí v regionu, aby se na hornickou 

tradici města nikdy nezapomínalo. Pro výrobu zvonu byla v polovině října roku 2019 

oslovena poslední v České republice působící zvonařka, paní Leticie Vránová-Dytrychová 

z Brodku u Přerova, která ke třem stávajícím kostelním zvonům v kostele sv. Vavřince odlila 

dne 17. 6. 2020 za účasti čtyř členů chodovského hornického spolku nový bronzový zvon 

o váze 75 kilogramů, dolním průměru 500 mm a v ladění tónu Gis 2. Na hornictví odkazuje 

i nápis na zvonu: „Věnováno horníkům a ve věčnou vzpomínku na hornictví v Chodově  

a blízkém okolí. Hornický spolek Solles. Zdař Bůh! L.P. 2021.“ Původně měl být zvon 

nesoucí jméno patronky horníků – svatá Barbora slavnostně vysvěcen a osazen do věže 

kostela během svatovavřinecké pouti 8. srpna roku 2020, vzhledem k epidemické situaci však 



Kronika města Chodova  2020 
 

 22 

bylo představení veřejnosti a slavnostní zavěšení odloženo a zvon byl ve zvonařství 

vyzvednut ve stejný den, kdy mělo proběhnout jeho slavnostní vysvěcení a umístění do 

kostela. Zvon byl převezen do Chodova a prozatím uložen pro pozdější plánované vystavení, 

svěcení, darování městu a zavěšení v roce 2021. Na pořízení hornického zvonu ve výši 

129 833 Kč se složili členové spolku a sponzoři (výše sponzorských příspěvků činila celkem 

106 000 Kč a nejvyšší sponzorský příspěvek ve výši 50 000 Kč věnoval na výrobu zvonu Ing. 

Jaroslav Rokos ze Starého Sedla). 

Český svaz ochránců přírody, základní organizace 30/02 Chodov 

Organizace sdružovala k 31. 12. 2020 celkem 48 členů (z toho 21 členů dospělých, 18 dětí 

v chodovském oddílu a 9 dětí v oddílu v Lokti). Předsedou organizace byl pan Jan Svoboda. 

Činnost organizace byla celý rok velmi limitována proticovidovými opatřeními ČR, a proto 

byla velmi redukována, především na letní období. Podle možností probíhala klubová činnost 

i víkendové akce v Hřebenech, kde má organizace pronajatou víkendovou základnu v budově 

bývalého nádraží. I v tomto roce bylo v provozu akreditované Ekocentrum Chodováček 

s minibotanickou zážitkovou ekozahradou s naučnou stezkou a výukovými programy 

environmentální výchovy. Tento rok prošlo besedami na 250 dětí z mateřských a základních 

škol. Organizace spolupracuje s Domem dětí a mládeže Bludiště Chodov, které letos 

financovalo vybudování nové výukové pergoly včetně zakoupení lavic a zřízení nové naučné 

stezky „Lesní svět“. Pro své členy, ale také veřejnost, ochránci přírody uspořádali tradiční 

akce „Ukliďme svět“, „Hledání jara“, čištění studánek, sčítání kání a „Oslavu Dne Země“ 

(jejíž vybrané dobrovolné příspěvky v celkové výši 2 500 Kč byly věnovány záchranné stanici 

handicapovaných zvířat Drosera Bublava). Pro chodovský oddíl byla v létě uspořádána 

tradiční týdenní výprava do Hřeben. Jednou týdně bylo pro veřejnost otevřeno též ekologické 

infocentrum. V zimním období ochránci přírody pomáhali dokrmovat zvěř, čistili, opravovali 

a monitorovali přibližně 30 ptačích budek. I v tomto roce sdružení pro město Chodov 

provádělo monitoring a likvidaci bolševníku na jeho pozemcích, staralo se o park v Lesní 

ulici. 

Základní kynologická organizace Chodov č. 408 

Rok 2020 byl bezesporu jedním z nejtěžších roků, které základní kynologická organizace 

zažila. Celá sezóna roku 2020 byla poznamenaná hrozbou nákazy koronavirem. Zájmová 

činnost byla všeobecně velmi utlumená, a to se také dotklo i kynologie, kdy nebylo možné po 

většinu roku pořádat běžné akce, jako jsou zkoušky a závody. Přesto se organizaci „ve 
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světlých chvílích“ podařilo zorganizovat alespoň bonitaci německých ovčáků, zkoušky 

figurantů a kladečů, zkoušky dle mezinárodního zkušebního řádu a seminář o stopách 

s Martinem Pejšou (několikanásobný mistr ČR ve sportovní kynologii, který mnohokrát velmi 

úspěšně reprezentoval ČR i na světových soutěžích) pro děti a mládež. Výcviky víceméně 

probíhaly v malých skupinkách osob či jednotlivě tak, aby byla dodržena veškerá vládní 

nařízení a snížilo se riziko nákazy. V areálu se podařilo zrealizovat výměnu brány, která již 

dosluhovala. Velkého úspěchu dosáhla členka ZKO Chodov Tereza Fialová, která se se svým 

psem Ravenem z Berounské Bašty stala vicemistryní České republiky v kategorii mládež 

všestranní. Dalšího velkého úspěchu dosáhl Vít Kruliš se svým psem Ronym, kteří sdružení 

reprezentovali na Mistrovství ČR mládeže a juniorů v kategorii junioři a dále na výběrovém 

závodě stopařů v kategorii junioři obsadili 2. místo a zajistili si tak postup na Mistrovství ČR 

mládeže a juniorů – stopařů. Bohužel toto mistrovství bylo kvůli epidemii koronaviru 

přesunuto až na jaro 2021. V měsíci září se předseda organizace Václav Petrášek se psem  

V-Urbo Chmelový kvítek zúčastnil Mezinárodního mistrovství spolku Českého klubu 

německého ovčáka. Na tomto mistrovství se utkalo přibližně 80 psovodů z České republiky  

i ze zahraniční, kteří museli splnit přísná postupová kritéria.  

Junák – český skaut, středisko Jestřáb 

Začátkem roku se činnost oddílu rozjela naplno. Pravidelné schůzky a výpravy junáky 

zaměstnávaly po zbytek zimy. Za zmínku jistě stojí výprava oddílu Pidilidi (věkové kategorie 

do 12 let) do Prahy, kde se děti seznámily s významnými skautskými místy v pražských 

ulicích, navštívily planetárium a kino. Na jaře se začala celým světem šířit nebezpečná 

nemoc, která přinesla velkou změnu celé společnosti. Najednou nebylo možné se jen tak 

běžně potkat s kamarády či podnikat výpravy do přírody. Skautské aktivity byly po celé 

republice pozastaveny, po 30 letech od ukončení posledního zákazu činnosti Junáka byly 

skautské klubovny opět prázdné. Svátek sv. Jiří, patrona skautů, který připadá na 24. dubna, 

organizace tak již oslavila pouze virtuálním setkáním. Skautská činnost ale zcela neustala, ba 

naopak pro mnohé v organizaci se ještě zintenzivnila. Po celé republice i v Chodově se šily 

roušky, pekly dobroty pro zdravotníky, roznášely informační letáky, pomáhalo se 

v nemocnicích nebo těm nejohroženějším – seniorům a nemocným. Obdivuhodná byla 

činnost řady vedoucích, kteří prostřednictvím organizované sítě skautské pomoci byli vždy 

tam, kde je bylo potřeba. Příběh pomoci jedné z chodovských vedoucích, obětavé Šárky 

Chocové, se dostal i na stránky novin. Během jara chodovské středisko opustilo provizorní 

klubovnu v budově bývalé 1. základní školy, kde započala plánovaná rekonstrukce. Pro novou 
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klubovnu poskytlo město Chodov skautům prostory v domově s pečovatelskou službou. 

Oddíly se kvůli pandemii scházet nemohly, pro děti však byl připraven program 

prostřednictvím on-line nástrojů a individuálních procházek (stopování Yettiho). V létě byla 

naštěstí epidemická situace lepší a mohl se uskutečnit plánovaný skautský tábor. Začátek 

skautského roku byl hořce poznamenán dalšími restrikcemi. Pravidelné schůzky, výpravy, 

společná středisková setkání nebo akce pro veřejnost, to vše muselo být odloženo. 

Pokračovalo se alespoň v povolené činnosti – online schůzkách, úkolech předávaných členům 

prostřednictvím štafetové pošty, zvelebování nové klubovny, uklízení míst v Chodově 

zaneřáděných odpadky. Skauti také darovali krev a pokračovali v pomoci seniorům ve městě 

a okolí. Krátce na to již přišel první sníh a po něm vánoční svátky. I letos skauti do Chodova 

přivezli Betlémské světlo, ale letos poprvé po dvaceti letech se nesetkali na Štědrý den, aby si 

společně s dalšími Chodováky zazpívali vánoční koledy.  

Obyvatelstvo 

K 31. 12. 2020 bylo k trvalému pobytu v Chodově hlášeno 13 181 občanů ČR a dále také 501  

cizinců, celkem tedy  13 682 obyvatel. Na adrese Chodov, Komenského 1077, adrese 

ohlašovny Městského úřadu Chodov, bylo úředně trvale přihlášeno 691 občanů.   

V průběhu roku 2020 se narodilo 126 chodovských občánků a zemřelo 180 obyvatel. 

Nejpočetnější věkovou skupinou obyvatelstva v Chodově byli obyvatelé ve věku 41-60 let 

(31 %), následovaní skupinami obyvatel ve věku 21-40 let (25 %) a nad 60 let (také 25 %). 

Děti a mládež ve věku do 15 let tvoří 15 % z počtu obyvatelstva. 

Občanské záležitosti 

V loňském roce rada města nově schválila tři místa určená pro konání slavnostních obřadů. 

Snoubenci tak mohli uzavřít sňatek v obřadní síni MěÚ Chodov, na zahradě u obřadní síně 

nebo na zahradě fary v ulici Staroměstská č. p. 38. Na těchto místech bylo v roce 2020  

uzavřeno 40 sňatků. Žádost o oficiální jubilejní svatební obřad bývá v Chodově vzácností. 

Tento rok si výročí zlaté svatby slavnostním obřadem připomněli manželé Biniasovi. 

Chodov také tento rok slavnostně přivítal nové občánky. Tradiční akce se však konala pouze 

na počátku roku, kdy k vítání občánků v obřadní síni dorazilo celkem 14 rodin. Následně, 

kvůli epidemiologické situaci, bylo rodičům dalších novorozených občánků města zasláno 

poštou blahopřání, a to včetně drobného dárku. 
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Bydlení 

Správu bytových a nebytových prostor v Chodově zajišťovaly společnosti Bytservis Chodov 

s.r.o., DOMINO Správa nemovitostí s.r.o. a Stavební bytové družstvo Rozvoj Sokolov – 

středisko Chodov. 

Bytservis Chodov s.r.o. 

Bytservis Chodov zajišťoval k 31. 12. 2020 správu 533 nájemních bytů, 6 nebytových prostor 

v majetku Bytservis Chodov a 91 nájemních bytů ve vlastnictví města Chodov.  

Dluhy na nájemném a službách spojených s užíváním bytů a nebytových prostor ve vlastnictví 

Bytservis Chodov činily k poslednímu prosinci tohoto roku 6.957.524 Kč. Příjmy spojené se 

správou bytových domů (vybrané nájemné, uhrazené dluhy, odměna za správu 

privatizovaných domů atd.) dosáhly v tomto roce částky 15.830.751 Kč a celkové výdaje 

vynaložené na zajišťování správy, údržby a oprav bytových domů se vyšplhaly na 

14.786.020 Kč. V roce 2020 bylo provedeno několik nákladnějších celkových rekonstrukcí 

bytů ve věžových domech a rekonstrukcí hlavních domovních rozvodů elektroinstalací 

v domech ul. náměstí ČSM č.p. 690, 691, 692 a ul. Poděbradova č.p. 702.   

Byty v majetku města 

Dluhy na nájemném a službách spojených s užíváním bytů v majetku města Chodov činily 

k 31. prosinci 920.359 Kč. Příjmy tohoto roku byly vyčísleny na 2.191.712 Kč. Na zajištění 

správy, údržby a oprav bytových domů bylo v roce 2020 vynaloženo 1.393.845 Kč. Město 

vlastnilo také 25 bytů a 3 nebytové prostory v privatizovaných domech. 

Rodinné domy a bytové domy, nebytové stavby 

Od 1. 1. 2018 se stavby rodinných domů (až na výjimečné případy) nekolaudují. V této 

kapitole je proto pro informaci uváděn seznam přidělených čísel popisných a evidenčních 

v Chodově v daném roce. 

V roce 2020 byla v Chodově přidělena tato popisná a evidenční čísla: 

číslo popisné: 1238 - 1241 

číslo evidenční: 66 - 70. 

Ve Staré Chodovské přibylo číslo popisné 135 a číslo evidenční 11 a 12. 
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Životní prostředí 

Koncem roku skončila likvidace jedné z největších ekologických zátěží v Karlovarském kraji 

ze 70. let minulého století – skládky dehtových kalů ve Staré Chodovské. Likvidaci skládky 

prováděla na objednávku státu od prosince roku 2017 společnost JERUS a.s. V průběhu prací 

se zjistilo, že skládka o rozloze přes devět tisíc metrů čtverečních ve skutečnosti skrývá téměř 

33 tisíc metrů krychlových materiálu. Celkem bylo ve Vřesové zpracováno 29 317 tun kalů, 

včetně těch zlikvidovaných na náklady Sokolovské uhelné. Dalších 2 632 tun nejrůznějších 

hmot znečištěných dehty, které se v nádrži nahromadily a nebylo je možné zpracovat, bylo 

předáno ke zpracování specializovaným odpadovým firmám. Od března příštího roku pak 

bude na místě probíhat ještě tříleté monitorovací období, při kterém se budou z lokality 

odebírat na rozbor například vzorky vod z kontrolních vrtů. Chodovákům se tak uleví od 

nepříjemného zápachu, který obtěžoval město i okolí pravidelně skoro každé léto. 

V roce 2020 byla dokončena výsadba aleje v Nejdecké ulici (podél chodníku k firmě 

CHODOS CHODOV s.r.o.) v počtu 30 ks dubu letního (lat. Quercus robur). Výsadbu hradila 

Sedlecký Kaolin, a.s. Božičany jako náhradní výsadbu za pokácené stromy pro její stavbu 

vysokého napětí. 

Technická vybavenost města 

Chodovské technicko-ekologické služby 

V roce 2020 společnost dosáhla obratu přes 83 mil. Kč s průměrným počtem 64 zaměstnanců 

včetně veřejně prospěšných prací. V oblasti odvozu odpadu byl rozsah služeb zachován, 

nedošlo k významnému snížení či zvýšení zakázek. V rámci veřejné zakázky na odvoz 

tříděného odpadu v Nové Roli došlo k uzavření smlouvy na další 2 roky. 

V Chodově bylo v roce 2020 svezeno přes 543 tun tříděného odpadu, z toho bylo 264,7 t 

papíru, 130,7 t skla, 138,7 t plastu, 6,1 t nápojových kartonů a 3,1 t kovů. Od občanů 

Chodova bylo odvezeno také 2 365 t komunálního, 344 t biologického a 616 t ostatního 

(zejména objemného) odpadu. V provozovně Sběrný dvůr Chodov bylo od občanů města 

převzato celkem 11,361 t nebezpečného, 50,1 t biologicky rozložitelného a 480,42 t ostatního 

odpadu. 



Kronika města Chodova  2020 
 

 27 

Tento rok proběhla generální oprava nástavby pro posyp na stávajícím vozidle Mercedes 

Benz UNIMOG. V květnu 2020 bylo dále pořízeno ojeté 9místné vozidlo VW Transporter. 

V rámci údržby komunikací byla provedena také celková rekonstrukce povrchu plochy  

u kulturního a společenského střediska včetně výměny veřejného osvětlení, rekonstrukce 

chodníku a opěrné zdi v Karlovarské ulici, oprava povrchu chodníků nebo jejich částí 

v ulicích Čs. odbojářů (za č.p. 1007) a vstupních chodníků v ulici Hlavní (u č.p. 650 a 651). 

Dále byla zahájena a z větší části i dokončena stavba „Regenerace veřejných prostranství 

sídliště mezi ulicemi Tovární, Palackého a Školní“. Dokončení této stavby je naplánováno na 

jaro 2021. V tomto roce byla dále zahájena příprava realizace rekonstrukce mostu ve Staré 

Chodovské včetně přípravy dokumentace pro stavební povolení. Veřejné osvětlení bylo tento 

rok doplněno v Husově ulici, nainstalováno v lesoparku v Lesní ulici a u nového parkoviště 

v ulici Smetanova. Nové veřejné osvětlení bylo také zbudováno u přechodů pro chodce na 

křižovatkách ulice Smetanova a Školní a U Porcelánky. V létě 2020 byly zahájeny práce na 

realizaci revitalizace 1. etapy areálu v Nádražní ulici v Chodově, jejíž součástí je vybudování 

šaten pro zaměstnance včetně sociálního zázemí a rekonstrukce komerčních prostor. 

Dokončení stavby této etapy je naplánováno na únor 2021. Souběžně je připravována 

realizace dalších etap včetně zajištění financování pro úspěšnou revitalizaci celého areálu. 

Při dozorovém auditu v listopadu společnost úspěšně obhájila certifikaci integrovaného 

systému managementu. Logo společnosti doznalo tento rok drobných změn (včetně fontu 

písma u názvu společnosti).  

Bezpečnost ve městě 

Městská policie 

Strážníků sloužilo u chodovské městské policie ke konci roku 2020 nadále 16 a ve službě jim 

pomáhali také 2 asistenti prevence kriminality. Velitelem městské policie byl stále strážník 

Ladislav Staněk. Strážníci využívali k plnění svých úkolů od května vozidlo typu SUV Škoda 

Kodiaq. Vzhledem k pandemii COVID-19 a následným vládním opatřením ve školství 

a k nařízeným hygienickým opatřením byly od března 2020 přerušeny projekty prevence pro 

školské organizace, seniory i širokou veřejnost. Nezastupitelnou roli hráli strážníci také při 

vyhledávání autovraků. K 31. 12. 2020 bylo v rámci komunikací města řešeno 

15 potencionálních vraků, z nichž 10 případů bylo ustanoveno jako vrak vozidla. Ekologickou 

likvidaci autovraků městu převážně zajišťovala firma L.C. Sokotrans Lomnice. V rámci 
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blokového čištění města v dubnu a květnu roku 2020 nastala specifická situace vzhledem 

k pandemii COVID-19. V rámci Krizového štábu města bylo rozhodnuto, že se blokové 

čištění bude konat bez fyzických odtahů vozidel a vozidla nerespektující rozmístěná dopravní 

značení budou evidována v systému přestupkové agendy Městské policie Chodov. Celkem 

bylo tímto způsobem evidováno 243 vozidel, které by jinak bylo nutno odtáhnout. V rámci 

nucených odtahů bylo do 31. 12. 2020 odtaženo 13 vozidel. Odtahové místo města je 

umístěno v ulici Horní. Kapacita 20 míst byla zčásti zaplněna blokujícími vozidly, o které 

majitelé nejevili zájem. Během vládních omezení ve vztahu k pandemii COVID-19 strážníci 

spolupracovali od jarních měsíců roku 2020 v rámci dohledu nad dodržováním vládních 

opatření s Policií ČR, do konce roku 2020 bylo řešeno celkem 154 událostí v rámci jejich 

porušení a 5 případů bylo postoupeno i do správního řízení. Během roku 2020 bylo ve 

spolupráci s místním oddělením policie ČR realizováno celkem 151 součinnostních zákroků, 

zajištěno 9 hledaných osob a zadrženo 5 podezřelých pachatelů ze spáchání trestné činnosti. 

Městská policie plnila své úkoly mimo jiné i v problematice veřejného pořádku s ohledem na 

odkládání nebezpečného odpadu mimo vyhrazená místa, znečišťování veřejného prostranství, 

vandalismu a přispívala k ochraně bezpečnosti osob a majetku. V rámci těchto úkolů 

využívala i dohledový městský kamerový systém, jehož správu sama zajišťovala 

v součinnosti s IT oddělením chodovské radnice. Do systému bylo zapojeno 43 kamerových 

bodů, které monitorovaly veřejná prostranství města a zájmová místa. Městská policie 

monitorovala také objekty města prostřednictvím pultu centralizované ochrany (jednalo se  

o 28 objektů). V roce 2020 se vyjelo ke 139 spuštěným poplachům, šlo především o plané 

poplachy z důvodu technické závady nebo chybné manipulace obsluhy. Strážníci se v regionu 

města zabývali i odchytem toulavých a bezprizorních zvířat. K 31. 12. 2020 bylo v regionu 

města strážníky odchyceno celkem 45 psů, 24 z nich se podařilo vydat zpět majitelům a 21 

jich muselo být umístěno do Záchytného zařízení pro psy města Chodov. Paní Kravařík 

Hauzrové, která službu zajišťovala, se podařilo 20 psů vydat zpět buď majitelům nebo zařídit 

adopci náhradním vlastníkům. Strážníci se bohužel nejvíce zaobírali dopravní problematikou, 

oblastí veřejného pořádku a přestupky na úseku občanského soužití a majetku. Problém  

s parkováním býval vzhledem k velkému nepoměru počtu dostupných parkovacích míst  

a parkujících vozidel i za normálního stavu, ale v době vyhlášených vládních opatření  

a nouzového stavu, kdy byla omezena doba vycházení, mnoho vlastníků vozidel mělo 

uzavřená pracoviště a zůstávalo tak doma na home-office, se počet parkujících vozidel 

zněkolikanásobil. Restaurační a předzahrádková sezóna 2020 byla naplno ovlivněna pandemií 

COVID-19 a vládní opatření nařizovala nejprve plné uzavření restauračních provozů, jejich 
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následné otevření přes výdajová okénka, posléze otevření s uzavírací hodinou až do úplného 

rozvolnění a následného opětovného uzavření. V rámci porušení vládních nařízení byla řešena 

jedna provozovna, jinak nebyly zaznamenány žádné výrazné excesy či narušování veřejného 

pořádku u restauračních provozoven v regionu města. Celkově se v roce 2020 vyjelo 

k 38 událostem spojeným s restauračním provozem v Chodově a ve srovnání s rokem 2019 

šlo, zvláště s ohledem na COVID-19, o poloviční pokles výjezdů. Za rok 2020 strážníci 

odhalili během své činnosti celkem 1 349 přestupků, což znamenalo pokles o zhruba 

300 přestupků proti roku 2019. Přestupkové agendě nadále dominovala dopravní 

problematika s celkem 1 134 přestupky a o zbytek se podělilo 145 přestupků na úseku 

veřejného pořádku a 70 zjištěných ostatních přestupků. Celkem bylo uloženo 156 pokut  

v celkové výši 87 100 Kč, 206 přestupků bylo oznámeno, z čehož jen 136 přestupků činila 

právě dopravní agenda. Celkem bylo uloženo 987 domluv, z nichž opět dominovala doprava  

v počtu 920. Během roku byl zaznamenán jeden útok na hlídku městské policie, který byl 

trestně stíhán a v pěti případech bylo nutno použít donucovací prostředky s vyhodnocením 

jako oprávněné použití. Za rok 2020 bylo zaevidováno celkem 4 427 prověřených událostí.  

Požární ochrana 

Rok 2020 byl zatím v historii jednotky nejnáročnější, jednotka musela řešit složité  

a různorodé mimořádné události i přes pandemii COVID-19. Celkem 78 osob bylo při 

zásazích zachráněno, 64 osob bylo zraněno, 12 osob bylo již bohužel mrtvých. V 37 

případech šlo o vstup do uzavřeného prostoru, 6krát se jednalo o výjezd na záchranu života  

s automatizovaným externím defibrilátorem, 66krát zasahovala jednotka mimo území města, 

27krát šlo o nepoplachové činnosti na pokyn zřizovatele – zejména plnění úkolů v ochraně 

obyvatelstva v souvislosti s nouzovým stavem (informování obyvatelstva o vládních 

opatřeních atd.) V roce 2020 chodovská jednotka požární ochrany řešila celkem 266 událostí, 

konkrétně se jednalo o 52 požárů, 24 dopravních nehod, 37 případů úniků nebezpečných 

chemických látek, 146 technických havárií a 7 planých poplachů. Poprvé v historii jednotka 

fungovala hned dvakrát v době vyhlášeného nouzového stavu, který byl vyhlášen od  

12. března do 17. května 2020, další nouzový stav byl vyhlášen od 5. října 2020 a byl 

několikrát prodloužen. Hlavním úkolem jednotky bylo zajištění trvalé akceschopnosti, 

zajištění funkčnosti městského záchranného systému, a především zajištění nepřetržité 

činnosti krizového štábu v Chodově. Vše se podařilo zajistit, ačkoliv bylo několik členů  

v karanténě a jednotka se musela vyrovnat se všemi vládními opatřeními. Do vybavení 

jednotky se pořídila nová výšková technika AZ30 Iveco Magirus, rok výroby 1996, za  
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1,5 mil. Kč přímo od výrobce ve velmi solidním technickém stavu. Vůz byl dovybaven 

základními technickými a spojovými prostředky a byl proveden nový polep. Do výjezdu bylo 

vozidlo zařazeno dne 26. 6. 2020 a do konce roku 2020 absolvovalo 42 zásahů, díky novému 

žebříku bylo v roce 2020 zachráněno 20 lidí, z toho 12 lidí bylo zraněných a předaných do 

péče lékařům. Díky pořízení žebříku s obslužným košem se zvýšila operační hodnota 

jednotky.  

V rámci pandemických opatření se do výbavy jednotky pořídily 2 ks ozon generátorů, které 

byly velmi využívány při čistění prostor a vozidel (MZS, MěÚ, KASS, poliklinika, knihovna, 

sportovní hala atd.) Osobní ochranné prostředky byly průběžně obnovovány a byly pořízeny 

také 2 ks přetlakových dýchacích přístrojů Dräger typ PSS 5000, v hodnotě 137 606 Kč. Také 

byly dokoupeny spojové prostředky (tablet GINA a radiostanice – 90 519 Kč). Ke dni 31. 12. 

2020 čítala zásahová jednotka 28 členů a z toho 25 bylo vázáno dohodou o pracovní činnosti. 

Koncem srpna ukončil na vlastní žádost své členství v jednotce pan František Turanský a ve 

funkci strojní technik jej nahradil pan Michal Bernášek. Město Chodov obdrželo v roce 2020 

v rámci všech dotací na chod chodovské jednotky požární ochrany celkem 995 552 Kč. 

Krizový štáb 

Pracovní skupina krizového štábu pro přípravu na mimořádné události a krizové stavy 

pracovala ve složení:  

− Patrik Pizinger, starosta města,  

− Mgr. Luděk Soukup, místostarosta města,  

− Ing. Marcela Kubicová, tajemnice MěÚ Chodov, 

− Ing. Jiří Kiss, vedoucí odboru MZS, velitel JPOII SDH Chodov,  

− Martina Svobodová, odbor MZS, tajemnice KŠ,  

− Ladislav Staněk, velitel Městské policie Chodov,  

− Bc. Ivan Hegeduš, Policie ČR, obvodní oddělení PČR Chodov,  

− Mgr. Martin Mulač, zástupce Hasičského záchranného sboru Karlovarského kraje. 

V lednu proběhlo mimořádné jednání pracovní skupiny ve věci sanace lokality skládka tuhých 

dehtových kalů ve Staré Chodovské. Město Chodov se nadále aktivně zajímalo o vývoj 

situace a jeho zástupci se pravidelně účastnili kontrolních dnů. Později byla skládka již 

vytěžena a místo dočištěno. V únoru se pracovní skupina sešla na mimořádném jednání z 

důvodu vydání výstrahy Českého hydrometeorologického ústavu na extrémně silný vítr – 

bouři Sabina. Preventivně byl vyzkoušen záložní zdroj elektrické energie v budově městského 
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záchranného systému, do pohotovosti byla uvedena jednotka požární ochrany SDH Chodov 

i strážníci městské policie. Další opatření přijal CHOTES a o součinnost byl požádán pan 

Peřina, jehož firma se stará o zeleň města. Informace pro obyvatele byla zveřejněna na 

stránkách města. Od Sokolovské uhelné, právní nástupce, a.s. byla v roce 2020 vinou 

údržbových prací či drobných havárií nahlášena ve třech případech možnost pachové 

postižitelnosti města. V souvislosti s ukončením výroby tlakové plynárny a jejím odstavením 

do studené zálohy, a s přihlédnutím k aktuálnímu množství nebezpečných látek v objektu, 

přehodnotila Sokolovská uhelná stávající zařazení a podala dne 20. 11. 2020 návrh 

na zařazení do skupiny „A“ ve smyslu zákona o prevenci závažných havárií. Do 6 měsíců 

od schválení zařazení musí být zpracován bezpečnostní program, který může město Chodov 

připomínkovat. V rámci povodňové ochrany byla prověřena funkčnost hlásných profilů 

(čidel) na tocích v regionu města. V rámci projektu státního podniku Povodí Ohře „Analýza 

oblastí s významným povodňovým rizikem v územní působnosti Povodí Ohře a podklady pro 

zvládání rizik v povodí Labe“ proběhlo dne 28. 5. 2020 místní šetření na Chodovském potoce, 

ze kterého mají vzejít návrhy na efektivní organizační a protipovodňová opatření. 

 

Dne 12. 3. 2020 byl v České republice vyhlášen nouzový stav, ukončen byl dne 17. 5. 2020, 

znovu byl pak vyhlášen dne 5. 10. 2020 v souvislosti s prokázáním výskytu koronaviru 

(označovaného jako SARS CoV-2) na území České republiky. Krizový štáb města se scházel 

v pravidelných intervalech, téměř každý den, a prováděl přijatá krizová opatření a vydaná 

mimořádná opatření po celou dobu jeho trvání. Byla navázána úzká spolupráce s městskou 

policií, řediteli základních škol a mateřské školy, Denním centrem Mateřídouška, knihovnou, 

organizacemi CHOTES a KASS, sociálními službami, ale i dobrovolníky a zástupci 

jednotlivých organizací ve městě. Speciální režim měla i zásahová jednotka SDH Chodov 

a Městský úřad v Chodově. Pořízeny byly nezbytné osobní ochranné prostředky – roušky, 

jednorázové rukavice, jednorázové ochranné obleky, štíty, brýle. Dále bylo pořízeno více jak 

1500 l dezinfekce, automatické dávkovače, bezkontaktní teploměry, postřikovače 

a generátory ozónu, které sloužily k dezinfekci prostor a vozidel. Preventivně byla prověřena 

dostupnost lékařů. Obyvatelé města byli mimo jiné informováni prostřednictvím webových 

stránek města, profilu města na sociální síti, informační smyčkou v místní TV a letáky na 

vchodech panelových domů či ve schránkách rodinných domů. Město nevystupovalo aktivně 

pouze uvnitř, ale i navenek, kdy aktivně komunikovalo s Krajskou hygienickou stanicí 

Karlovarského kraje, vedením Karlovarského kraje či jednotlivými ministerstvy. V místnosti 

pro krizové řízení byla vytvořena záloha osobních ochranných prostředků a dezinfekce pro 
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případ nepříznivé epidemiologické situace, podobnou zálohu, zhruba na měsíc provozu si 

vytvořily i další klíčové organizace ve městě (pečovatelská služba, CHOTES, školy). 

V souvislosti s aktuální situací onemocnění COVID-19 se od září 2020 opět v pravidelných 

intervalech (minimálně jednou týdně) scházela pracovní skupina krizového štábu města. 

Plnila vydaná mimořádná opatření, udržovala dostatečnou zásobu ochranných pomůcek 

a aktivně spolupracovala s ostatními organizacemi. K 31. 12. 2020 byla v Chodově nákaza 

prokázána u 604 osob, 18 osob s tímto onemocněním bohužel zemřelo. 

Zdravotnictví 

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři 

Poliklinika 

V chodovské poliklinice začala od května opět fungovat neurologická ambulance. První 

pacienty přivítala v pondělí 4. května a k dispozici poté byla čtyři dny v týdnu. Ambulanci 

nově provozoval MUDr. Robert Owczarzy. Chodovská radnice financovala základní úpravu 

ordinace za zhruba 100 000 korun. Ve stejný den zahájila obnovený provoz také ordinace 

ORL, kterou vedl dlouholetý primář oddělení ORL karlovarské nemocnice MUDr. Radko 

Vichnar. 

Lékárny 

Počet lékáren v Chodově se v roce 2020 nezměnil. 

Sociální péče 

Také v roce 2020 odbor sociálních věcí Městského úřadu v Chodově gratuloval seniorům 

města Chodova k jejich životnímu jubileu. Písemně popřál 741 oslavencům a osobně 

gratulovali zástupci odboru 6 jubilantům ve věku nad 90 let. Pokud by situace dovolila, jistě 

by bylo osobních gratulací více, ale s příchodem onemocnění COVID-19 se osobní návštěvy 

u seniorů staly rizikovými. 

Na základě 6 usnesení Okresního soudu Sokolov o nařízení výkonu trestu obecně 

prospěšných prací bylo sepsáno 6 smluv o tomto výkonu trestu, během něhož osoby 

odpracovaly 1 032 hodin.  
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Péče o seniory a zdravotně znevýhodněné občany 

Z důvodu uzavření bazénů s ohledem na onemocnění COVID-19 byly v tomto roce pro 

chodovské seniory učiněny pouze čtyři výjezdy do bazénu v Karlových Varech. Plánované 

jednodenní poznávací výlety ani akce tradičně pořádané v souvislosti s mezinárodním dnem 

seniorů se v roce 2020 bohužel také nekonaly.  

V průběhu roku 2020 vykonávalo město funkci veřejného opatrovníka pro celkem 

22 opatrovanců, kteří byli omezeni ve svéprávnosti. Během roku jedna opatrovankyně 

zemřela, jedno opatrovnictví bylo ukončeno a dva opatrovanci přibyli.  

Pečovatelská služba 

Z celkového počtu 21 přijatých žádostí na byty v Domě s pečovatelskou službou bylo v roce 

2020 přiděleno celkem 10 bytových jednotek, a to jeden byt velikosti 1+1 a devět garsonek. 

Pečovatelská služba byla poskytována nejen obyvatelům Domu s pečovatelskou službou, ale 

též ostatním chodovským seniorům a osobám se zdravotním postižením.  V průběhu roku 

2020 byla pečovatelská služba poskytována celkem 132 klientům (pro 43 osob v domě 

s pečovatelskou službou a pro 89 osob z Chodova), z toho 48 mužům a 84 ženám. Pro 

zlepšení kvality poskytovaných služeb se Pečovatelská služba města Chodova v roce 2020 

účastnila projektu „Žít doma“, který pořádal Krajský úřad Karlovarského kraje ve spolupráci 

s Institutem sociální práce. 

Klub důchodců 

V roce 2020 byla vzhledem k pandemii onemocnění COVID-19 činnost klubu, která je 

zaměřena na setkávání členů a výlety nejen po okolí, velmi omezena. Klub měl tento rok 18 

členů. 

Péče o rodinu a děti, sociálně právní ochrana dětí 

Jednání s klienty bylo v roce 2020 ovlivněno koronavirovou pandemií, v rámci preventivních  

a ochranných opatření se přesunulo do roviny písemné či telefonické. Restrikce nařízené 

vládou měly negativní dopad na přímou práci s klientem. Negativní dopady spojené 

s povinnou distanční výukou školy začaly řešit na sklonku roku 2020. Celkový počet 

neomluvených hodin za všechny 4 základní školy v Chodově byl 310 (minulý rok 1 157). Za 

nízkým počtem neomluvených hodin stojí nepovinná distanční výuka v období od března do 

června 2020 a povinná distanční výuka v období od října do prosince 2020. Podíl neomluvené 
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absence na jednotlivých školách v Chodově byl v tomto roce: 1. ZŠ – 5 hodin, 2. ZŠ – 23 

hodin, 3. ZŠ – 78 hodin a ZŠ Nejdecká – 204 hodin. 

Sociální služby 

Sociální práce v roce 2020 byla ve značné míře ovlivněna omezeními v souvislosti 

s vydanými nařízeními vlády. Bohužel se neuskutečnil ani tradiční Den pro sociální služby. 

V rámci dotačního systému města na rok 2020 bylo v oblasti sociálních služeb, prevence 

kriminality a zdravotnictví vyplaceno 1.501.000 Kč organizacím, které pro chodovské občany 

zabezpečují sociální služby a služby související. Pro nové období, roky 2021–2023 byl 

zpracován Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb. V roce 2020 pracovaly sociální 

pracovnice s 387 klienty, kterým bylo poskytováno sociální poradenství (pomoc  

s vyřizováním sociálních dávek, pomoc s umístěním osob do pobytových zařízení, pomoc  

s vyhledáváním vhodného ubytovacího zařízení, dluhové poradenství atp.) 

Denní centrum Mateřídouška 

Rok 2020 byl stejně jako pro všechny ostatní i pro klienty a zaměstnance Denního centra 

Mateřídouška atypický. Denní centrum provozovalo v Chodově své 3 registrované sociální 

služby, a to denní stacionář, sociálně terapeutické dílny a odlehčovací službu. Služeb 

chodovského stacionáře využilo 58 klientů. Sociálně terapeutické dílny Chodov měly kapacitu 

35 klientů, která byla plně využita. Rok 2020 začal jako každý jiný, klienti navštívili besedy 

v chodovské knihovně, kino KASS, divadlo, do centra přijel také kouzelník se zvířaty. 

V únoru byl uspořádán tradiční karneval a začalo se s několika novými aktivitami, jako bylo 

skupinové bubnování a terapeutické chování panenek – „miminek“. Obě nové terapie měly 

velký úspěch. Začátkem března se klienti jako každý rok dobře pobavili na plese Harmonie 

v Grandhotelu Pupp v Karlových Varech. Poté ovšem v plné síle udeřila jarní vlna pandemie. 

Vláda ČR vydala nařízení, dle kterého musel být omezen provoz služeb centra. Až do 

posledního týdne v květnu zařízení fungovalo bez klientů. Zato zaměstnanci rozhodně 

nelenili, společnými silami vyprodukovali téměř 5 000 ks látkových roušek. Tyto roušky 

putovaly mimo jiné na radnici města Chodova, chodovským hasičům a technickým službám, 

chodovským a novorolským seniorům, do nemocnic Ostrov, Karlovy Vary a do fakultní 

nemocnice Plzeň, také řidičům kamionů či řidičům autobusů společnosti Ligneta. Rouškami 

byli pochopitelně zásobeni i klienti se svými rodinami. V průběhu jara pomáhali někteří 

pracovníci centra například společnosti Dolmen s aktivizačními činnostmi pro jejich klienty. 

S příchodem léta se přísná omezení rozvolnila a pomalu se činnost centra vracela k obvyklým 



Kronika města Chodova  2020 
 

 35 

aktivitám jako muzikoterapie, canisterapie, zooterapie, hipoterapie. Zařízení též navštívilo 

loutkové divadlo, podnikaly se různé lokální výlety, byl uspořádán Den dětí se spoustou 

soutěží a opékáním buřtů, pro klienty bylo připraveno koupání v bazéncích u stacionáře apod. 

Na podzim byly aktivity kvůli vzrůstající nepříznivé epidemiologické situaci opět omezeny. 

Mnohé z plánovaných akcí bohužel muselo být zrušeno či odloženo. Bohužel se nemohly 

uskutečnit plánované velkolepé oslavy 30letého výročí založení stacionáře v Chodově. 

Zařízení se přesto snažilo udržet klienty aktivní a nabízelo jim všechny možné dostupné 

terapie za dodržení přísných hygienických opatření, případně byly připraveny individuální 

aktivity pouze v rámci stacionáře a dílen. Zaměstnanci byli pravidelně testováni antigenními 

testy a dbali na hygienu a nošení ochranných pomůcek. Tradiční chodovské charitativní akce 

Maxištafeta a nohejbalový turnaj stihly proběhnout v létě, proto mohl Mateřídoušce i v roce 

2020 připadnout jejich výtěžek. Organizátorům benefičního death metalového koncertu 

v pivnici Skleník se sice nepovedlo akci uskutečnit, nicméně i tak již vybrané vstupné 

věnovali právě dennímu centru. 

Školství 

Rok 2020 vnesl do školství díky koronavirové pandemii zcela nový náhled na možnosti 

poskytování vzdělávání. Dnem 11. března 2020 byly mimořádným opatřením ministerstva 

zdravotnictví uzavřeny všechny základní, střední, vyšší odborné a vysoké školy a také školská 

zařízení v celé České republice, včetně těch chodovských. Základní školy musely začít ze dne 

na den poskytovat distanční výuku, tedy výuku „na dálku“. V praxi to znamenalo, že školy 

zpřístupňovaly dětem nové učivo prostřednictvím elektronických médií a také jim předávaly 

odkazy na zajímavé webové stránky, kde si žáci mohli procvičovat své znalosti. Žáci ze 

sociálně slabších rodin se vzdělávali především pomocí pracovních listů a výukových 

materiálů, které si vyzvedávali ve škole. Zpočátku pandemie fungovaly pouze mateřské školy, 

ale i ty byly díky šíření viru nakonec uzavřeny. V průběhu května se pak opatření začala 

postupně rozvolňovat, účast na prezenční výuce byla v základních školách dobrovolná.  

V červnu se epidemická situace zlepšila, a tak nebyla tradice potkávání se vedení města se 

žáky i učiteli ani v tomto roce přerušena. U příležitosti ukončení svého aktivního 

pedagogického působení ve školství přijali dne 24. 6. 2020 pozvání starosty města Mgr. Milan 

Kovářík a Mgr. Pavel Beneš. Tohoto setkání se zúčastnila také vedoucí odboru školství, 

kultury a vnitřních věcí Městského úřadu Chodov. Starosta města poděkoval učitelům za 

jejich celoživotní práci při výchově a vzdělávání dětí, Mgr. Kováříkovi též za dlouholeté 
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řízení školy, a předal jim malý dárek. Dne 25. 6. 2020 převzali žáci základních škol, končící 

povinnou školní docházku, z rukou starosty a místostarosty města pamětní listy. Slavnostní 

akt se konal za hygienických podmínek již tradičně ve velkém sále Kulturního 

a společenského střediska Chodov. Dne 26. 6. 2020 proběhlo slavnostní přijetí premiantů 

žáků 9. tříd základních škol ve městě v obřadní síni Městského úřadu Chodov. 

Nový školní rok 2020/2021 byl zahájen v úterý 1. 9. 2020 v téměř standardních podmínkách. 

Z důvodu přetrvávající epidemiologické situace byly školy vybaveny manuálem, který vydalo 

MŠMT. Tento dokument byl nástrojem pro ředitele škol, jak reagovat na aktuální situaci. Ta 

se v průběhu září natolik zhoršila, že ministerstvo zdravotnictví rozhodlo o opětovném 

uzavření škol, s výjimkou škol mateřských, od 14. října 2020. Přestože opatření mělo trvat jen 

do 23. října a mělo být prodlouženo pouze o podzimní prázdniny, žáci se do škol vrátili 

k prezenční výuce až v průběhu listopadu. Od 18. 11. 2020 byl umožněn návrat žákům  

1. a 2. ročníků základních škol, od 30. listopadu je pak následovali žáci 3. – 9. ročníků. Třídy 

druhého stupně však prezenční výuku absolvovaly tzv. rotačním způsobem – jeden týden ve 

škole, druhý týden distančně z domova.  

Mateřská škola 

Chodovskou mateřskou školu i ve školním roce 2019/2020 řídila paní Ivana Šestáková. Ta 

úzce spolupracovala se svými zástupkyněmi, pověřenými vedením odloučených pracovišť: 

paní Jiřinou Dvořákovou v Zahradní, paní Marcelou Davídkovou U Koupaliště a paní Janou 

Malichovou ve Školní. Do mateřské školy bylo zapsáno 388 dětí v 16 třídách. Koncem 

školního roku odešlo do základní školy 128 dětí a 15 předškoláků zůstalo v péči mateřské 

školy z důvodu udělení odkladu školní docházky. Úplata za předškolní vzdělávání byla i pro 

školní rok 2019/2020 stanovena na 450 Kč měsíčně.  

I v tomto roce pokračovaly akce v rámci oprav a údržby – v MŠ Zahradní byla provedena 

oprava prořízlé střechy a střechy ve spojovací chodbě, v jedné třídě došlo k položení nového 

koberce a do další třídy byl nakoupen nový nábytek. Do celé budovy školy bylo zavedeno 

wifi připojení. V MŠ Školní byl nakoupen nový nábytek do třídy Sluníček a nový koberec na 

třídu Kuřátek. Proběhla oprava vodovodních baterií a celková výměna přívodních hadic na 

všech toaletách a umyvadlech. V létě proběhla oprava střechy na hospodářském pavilonu, 

kterou poškodil silný vítr při letní bouřce. V MŠ Nerudova byly v prostorách bývalého 

služebního bytu vybudované kanceláře ředitelství MŠ, byla zrekonstruována denní místnost 

pro zaměstnance a nově vybavena nábytkem. V chodbě v hospodářském pavilonu byly 
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udělány podhledy a celá chodba včetně školní kuchyně byla vymalována. Na pavilony byla 

instalována wifi zařízení pro plošné pokrytí tříd internetem. V MŠ U Koupaliště proběhla 

částečná oprava kuchyně, skladů a škrabárny. V souvislosti s havárií potrubí ústředního topení 

v topném kanálu došlo k větším opravám potrubí a vyčištění části tohoto kanálu. 

Základní školy 

Počet základních škol zůstal nezměněn. Úplata za školní družinu byla řediteli škol stanovena 

jednotně na 100 Kč měsíčně, pouze v Základní škole v Nejdecké ul. byla úplata zvýšena na 

30 Kč. Ve školním roce 2019/2020 navštěvovalo chodovské základní školy 1206 žáků 

a do ZŠ v Nejdecké ul. nastoupilo 126 žáků.  Do prvních tříd základních škol nastoupilo 

celkem 115 žáků, což bylo o 23 méně než v předchozím roce. 

Základní škola J. A. Komenského Chodov, Smetanova 738 

Ředitelkou školy byla ve školním roce 2019/2020  Mgr. Iva Šípová. Povinnou školní 

docházku v této škole plnilo ve 20 třídách 527 žáků, z nichž 106 dojíždělo z jiných obcí. 

O jejich vzdělávání se staralo 30 učitelů, 3 asistenti pedagoga a 4 vychovatelky. Školní 

družinu navštěvovalo 120 dětí, nadále tak fungovala 4 stabilně naplněná oddělení. Školní 

jídelnu navštěvovalo 880 strávníků, z nich 99 tzv. cizích. V průběhu školního roku byla 

realizována rekonstrukce čtyř odborných učeben, oprava ústředního topení a podlahy 

v tělocvičně, oprava osvětlení ve školní kuchyni a ve škole, výmalba školní kuchyně a oprava 

elektroregulace vytápění v tělocvičně. Do školy byla pořízena tiskárna s kopírkou, polepy na 

podlahu, nové žebřiny a bradla, úklidové vozíky a do školní jídelny kráječ na knedlíky  

a škrabka na brambory. 

Základní škola Chodov, Školní 697 

Ve školním roce 2019/2020 se v 17 třídách vzdělávalo 418 žáků, z nichž 67 dojíždělo 

z okolních obcí. Škola, řízená Mgr. Milanem Kováříkem, zaměstnávala 25 učitelů, 1 asistenta 

pedagoga a 3 vychovatelky. Věkový průměr pedagogických pracovníků této školy byl vyšší 

než 52 let. Ve třech odděleních školní družiny bylo zapsáno 88 žáků. Stravování žáků 

a zaměstnanců školy bylo zajištěno ve školní jídelně ve Smetanově ulici. V průběhu školního 

roku došlo k vybudování nové učebny přírodních věd s propojením se zahradou, na které byly 

umístěny vyvýšené záhony a nádoby na dešťovou vodu. V učebnách II. stupně byly postupně 

instalovány dataprojektory, započala rekonstrukce elektrických rozvaděčů a také byla 

opravena rampa před vstupem do dílen. 
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Základní škola Chodov, Husova 788 

Ředitelkou školy byla ve školním roce 2019/2020 Mgr. Hana Žáková. Ve 12 třídách se 

vzdělávalo 261 žáků, z nichž 19 dojíždělo z jiných obcí. Ve škole bylo zaměstnáno 18 učitelů 

a 3 asistenti pedagoga. Součástí školy byla i nadále školní družina, využita byla ve třech 

odděleních 64 žáky, kterým se věnovaly 3 vychovatelky. Věkový průměr pedagogů školy 

dosáhl hodnoty 50 let. Škola se během školního roku zapojila do mnoha rozvojových  

a preventivních projektů (např. Buduj EKO město, Inženýr Junior, Notes strážníka Pavla, 

Sešit plný průšvihů). V průběhu letních měsíců byla ve škole vyměněna světla ve třídách  

1. stupně a opraveny třídy v souvislosti s výměnou rozvodů vody.  

Základní škola Chodov, Nejdecká 254 

Ve školním roce 2019/2020 se ve škole, pod vedením Mgr. Ivy Jurnečkové, vzdělávalo 126 

žáků, z nichž 15 docházelo do přípravných tříd (43 dojíždělo z jiných obcí). Ve škole působilo 

19 učitelů, 2 vychovatelky a 16 asistentů pedagoga. V průběhu školního roku došlo k nákupu 

a osazení zadržovacích nádob na vodu na zahradu školy, nákupu nové tiskárny a úpravě 

odpočinkové místnosti pro děti s těžším tělesným handicapem. 

Střední školy 

Gymnázium a střední odborná škola Chodov 

Po odchodu Ing. Evy Temňákové z postu ředitelky této jediné střední školy v Chodově byla 

od 1. 8. 2019 pověřena řízením školy její dosavadní zástupkyně, Mgr. Petra Rumlenová. 

V prvním pololetí školního roku 2019/2020 škola vyučovala 179 žáků v oborech vzdělání 

Gymnázium (prima – oktáva) a Průmyslová ekologie (čtvrtý ročník). Do prvního ročníku 

osmiletého gymnázia nastoupilo 27 primánů. O dalším působení této střední školy jednalo 

v září 2019 Zastupitelstvo Karlovarského kraje, které rozhodlo o sloučení školy s Gymnáziem 

Sokolov a Krajským vzdělávacím centrem, příspěvkovou organizací. Od 1. ledna 2020 se tak 

škola stala odloučeným pracovištěm sokolovského gymnázia, řízeným RNDr. Jiřím Widžem. 

Základní umělecká škola  

Ve školním roce 2019/2020 školu navštěvovalo 423 žáků. Těmto se ve čtyřech studijních 

oborech věnoval plně kvalifikovaný pedagogický sbor 20 učitelů pod vedením ředitelky, paní 

Jitky Kaprové, DiS. Výše měsíční úplaty za vzdělávání v ZUŠ byla v tomto školním roce 

stanovena na 300 Kč za hudební obor a na 220 Kč za obor výtvarný, taneční i literárně 
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dramatický. Pro výuku byly nakoupeny nové hudební nástroje (např. 2 altsaxofony, sopránová 

kytara, baskytara), 4 dotykové displeje, 3 notebooky, 2 klavírní židličky apod. Žáci školy se 

pravidelně účastnili celé řady kulturních akcí a veřejných vystoupení. Kvůli omezení provozu 

ZUŠ z důvodu koronavirové pandemie však byla spousta akcí v tomto školním roce zrušena. 

V době uzavření školy byla výuka vedena distančním způsobem dle technických možností 

žáků i učitelů. 

Dům dětí a mládeže Bludiště 

Ve školním roce 2019/2020 byla činnost DDM Bludiště Chodov soustředěna do 64 

zájmových útvarů a klubů, v nichž bylo registrováno celkem 901 členů, kteří byli zapojeni do 

pravidelné činnosti.  DDM pořádal mnoho akcí také pro neregistrované účastníky. Z důvodu 

koronavirové pandemie však musely být akce připravené na jarní měsíce zrušeny. I přesto 

bylo Bludiště v průběhu školního roku pořadatelem celkem 148 akcí, kterých se zúčastnilo 

11 225 návštěvníků (nejvíc např. na Běhu Smolnickým kopcem, Lampionu pro dušičky, 

Chodovské tretře, Maxi štafetě apod.) Po dobu uzavření domu dětí z důvodu nařízení vlády 

kvůli pandemii onemocnění COVID-19 se zaměstnanci zapojili do šití roušek, vyráběli 

ochranné štíty, zrekonstruovali dendrologickou stezku po Chodově, která byla již po 6 letech 

poničena. Ve spolupráci s chodovskými ochránci přírody bylo také vybudováno naučné 

středisko environmentální výchovy umístěné v areálu ochránců přírody. Činnost DDM 

zajišťovalo 7 interních zaměstnanců (z toho 3 pedagogičtí) a 45 externistů, pod vedením  

Mgr. Renáty Dočkalové.   

Kultura 

Z rozpočtu města byly v roce 2020 přiděleny dotace na kulturní akce pořádané ve městě, 

v celkové částce 150 000 Kč. Největší částka byla přidělena panu Martinu Buchtelovi na 

uspořádání festivalu Rock Chodov 2020, a to ve výši 35 000 Kč. Poskytnuté dotace však 

nebyly žadateli zcela vyčerpány a z důvodu epidemie musela být většina akcí zrušena.  

Kulturní a společenské středisko 

Doba koronavirové pandemie ve velké míře ovlivnila kulturní dění ve městě. Do konce února, 

než se na českém území potvrdily první tři případy onemocnění, se odehrála řada akcí. Znovu 

se pak kulturní život začal probouzel v květnu, bohužel na podzim už byla epidemická situace 

opět velmi vážná a došlo opět k uzavření kulturního i společenského světa. V lednu 

uspořádalo kulturní a společenské středisko tradiční Reprezentační ples města s bohatou 
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tombolou, poskytlo své prostory pro maturitní ples Gymnázia a střední odborné školy 

Chodov. V únoru si na plese ještě zatančili chodovští sportovci a hasiči. Tím plesová sezona 

v roce 2020 skončila. Letos stihlo kulturní středisko zájemcům nabídnout pouze jedno 

divadelní představení. Z městských akcí se podařilo uskutečnit lednový dětský maškarní 

karneval, v únoru pak Staroměstský masopust, pak až v červnu Noc kostelů, v srpnu 

Vavřineckou pouť a v září byli konečně slavnostně vyhlášeni nejlepší sportovci Chodova za 

rok 2019. Novoroční koncert Big bandu Červení panteři optimisticky uvedl hudební sezónu, 

bohužel až do června byl v Chodově jediným koncertem. Skupina pak znovu Chodovákům 

zahrála na úvod akce Noc kostelů. Hudba ještě zněla při Vavřinecké pouti a pak jsme si mohli 

hudební nabídku vychutnávat pouze online. Dne 27. listopadu proběhl online adventní koncert 

skupiny Roháči a stejně se uskutečnila i vánoční pásma žáků Základní umělecké školy 

v Chodově. Hudební sezónu ukončil online vánoční koncert učitelů Základní umělecké školy 

Chodov. 

Kulturní a společenské středisko se během nuceného uzavření z důvodu pandemie 

onemocnění COVID-19 zapojilo do projektu „Vaše kino“, diváci tak mohli své oblíbené 

filmy, na které by si za normálních okolností zašli do kina, sledovat prostřednictvím aplikace 

v pohodlí svého domova. Projekt se osvědčil a kino proto mohlo zůstat v provozu, i když přes 

obrazovky diváků, odehráno bylo tímto způsobem na 60 filmů. Klasický provoz kina, i když 

s omezenou kapacitou, byl pak obnoven od 1. června, zakázán byl doplňkový prodej 

občerstvení. Chodovské kino se také přidalo k projektu „Tady Vary“, jehož cílem bylo přinést 

do kin mimořádné snímky určené původně pro zrušený Mezinárodní filmový festival Karlovy 

Vary a v červenci bylo pro diváky připraveno celkem šestnáct filmů, které kina promítly 

v původním termínu konání festivalu. V roce 2020 bylo pro veřejnost promítnuto 472 

filmových představení, která zhlédlo 5 089 diváků. V programu „Mládež a kultura“, jenž byl 

zajištěn pro chodovské školy, stacionář a školu v Lomnici, byly v tomto roce připraveny 

pouze 4 výchovně vzdělávací pořady. V polovině ledna byla dokončena rozsáhlá rekonstrukce 

vstupu do chodovského kina, která zcela změnila podobu předsálí. Pro diváky byly připraveny 

zmodernizované prostory v duchu velkých multiplexů, nový kávový automat, zásuvky s USB 

nabíjením, barové stolky a židle. Díky přesunu starých šaten, novému místu pro pokladnu 

a otevřenému prostoru tak celé předsálí působí příjemným a vzdušným dojmem. Koncem 

roku se pustili zaměstnanci kulturního střediska do dalších úprav objektu. Sami začali 

opravovat prostor před hlavním sálem. Opravy byly jakousi náhradní činností za to, že se 

pracovníci střediska nemohli kvůli opatřením proti šíření koronaviru věnovat například 
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plánování koncertů i různých vystoupení. Původní dřevěné obložení z roku 1984, strop  

i podlaha byly již nevyhovující a žádaly si obměnu. Spuštěná rekonstrukce umožní předsálí 

používat také jako multifunkční sál, kde se budou moci konat menší konference, svatby či 

narozeninové oslavy. Kapacita pro sezení se zvedne z pětačtyřiceti míst na osmdesát. 

K dispozici bude také Wi-fi připojení, dvě velkoplošné obrazovky a nově vybavený bar. Nové 

budou také šatny a snížený strop v barvě černé perletě. 

Vavřinecká pouť 

Jako předvoj letošní Vavřinecké poutě se v pátek 7. srpna konaly hned dvě akce. V sále 

kulturního a společenského střediska proběhlo slavnostní setkání obyvatel, kteří byli po válce 

vysídleni a museli naše město nuceně opustit. Tou druhou akcí bylo promítání letního kina, 

kdy kulturní a společenské středisko připravilo pro diváky na náměstí Staroměstské ulice 

českou komedii. Sobotní část programu Vavřinecké pouti potom začala v kostele sv. 

Vavřince, kde se od 10 hodin konala poutní mše svatá. Na přilehlém hřbitově se za účasti 

Mons. Tomáše Holuba, Biskupa plzeňského konalo slavnostní odhalení opravené rodinné 

hrobky prvního starosty Chodova Karla Fenkla a znovuuložení jeho ostatků. Odpoledne 

proběhlo setkání bývalých obyvatel zaniklé obce Smolnice u zvoničky na Bílé vodě. Hlavní 

část celého programu se odehrávala ve Staroměstské ulici a jejím přilehlém okolí, k vidění 

byla např. výstava motocyklů – veteránů, děti zase zaujal popelářský vůz chodovských 

technicko-ekologických služeb nebo stanoviště chodovských dobrovolných hasičů. Skákací 

hrad pro nejmenší po celý den zajistila Hernička Bublina, která zároveň uspořádala 

představení divadla Z bedny. Provozovatel lunaparku si pro Chodováky letos připravil lákadla 

v podobě nové horské dráhy a ruského kola. Na podiu ve Staroměstské ulici vystoupila kapela 

Horova osma, hudebníci z partnerského města Oelsnitz Neuwürschnitzer Blaskapelle  

a skupiny Zakázanej přechod, Alabalabamba a Nirvana Revival (Severozápad Cz). Závěr 

letošní poutě byl zcela netradiční, místo ohňostroje nebo laserové show se ve 22 hodin 

rozezněly kostelní zvony a svým nádherným hlasem ukončily Vavřineckou pouť. Pouťové 

atrakce si chodovští mohli vychutnat ještě v neděli do 18 hodin. 

Noc kostelů 

V pátek 12. června rozezvučel náměstí Staroměstské ulice Big band Červení panteři. Koncert 

nabídl návštěvníkům bohatý hudební repertoár a byl předvojem akce, která se v Chodově již 

po několikáté opakuje. Noc kostelů se nesla v duchu vzpomínky na prvního chodovského 

starostu Karla Fenkla. Návštěvníci kostela sv. Vavřince se mohli těšit nejen z populární 
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prohlídky věže kostela, připravena pro ně byla také komentovaná prohlídka kostela i běžně 

nepřístupných prostor a prezentace zrestaurovaného obrazu prvního chodovského starosty 

Fenkla z roku 1902, který slavnostně odhalil současný starosta Chodova a administrátor 

chodovské farnosti. Tento obraz na sklonku loňského roku městu Chodov věnovali Fenklovi 

potomci. Představeny byly také výsledky archeologického a antropologického výzkumu 

ostatků této rodiny, jež byly v rámci pietizace starostenské hrobky vyzvednuty a prošly 

odborným zkoumáním. Prezentace byla doprovázena hudbou v podání chodovské violistky 

Evy Mokré. 

Městská knihovna 

Tak jako celý svět, i činnost knihovny byla v tomto roce poznamenána virovou pandemií. Rok 

2020 se nesl ve znamení úsilí o zachování maxima z běžně poskytovaných služeb chodovské 

knihovny a snahy zapojit se do aktivit městského úřadu při zajišťování pomoci občanům.  

Infocentrum na jaře i v zimě 2020 fungovalo jako call centrum pro obyvatele Chodova, na 

jaře knihovna dostávala od dobrovolníků materiál k šití roušek nebo již ušité roušky, 

rozdávala roušky zejména seniorům (některým z nich byly roušky rozváženy až do domova), 

pracovnice knihovny také roušky šily. Knihovna již koncem roku zajistila hlídání dětí  

(z 1. stupně ZŠ) učitelek chodovské mateřské školy, pomáhala jim při online výuce nebo 

plnění školních úkolů. Pro zlepšení psychického rozpoložení spoluobčanů v těžké době se 

knihovníci věnovali malování „putovních kamínků“, které si mohli čtenáři odnést  

i s instrukcemi, jak mají s kamínkem naložit. Jeden z kamínků se navíc takto dostal až do 

Ostravy. Knihovníci také připravili pestrobarevné záložky s vybranými citáty a úryvky z knih, 

které byly vloženy do každého objednaného balíčku knih a které měly čtenářům připomenout, 

že se na ně kolektiv knihovny těší. Cílem bylo nejen rozveselit Chodováky v nelehké 

covidové době, ale podat také pomocnou ruku těm, kteří to nejvíce potřebovali. Chodovské 

knihovně byla za aktivitu během pandemie koronaviru udělena Cena Rady vlády pro seniory  

a stárnutí populace. 

Po dlouhou dobu byla v tomto roce knihovna z vládního nařízení uzavřena pro návštěvníky, 

během tohoto období však dle povolení vlády provozovala alespoň výpůjčky knih na základě 

rezervací čtenářů přes výdejní okénko. V době povolených návštěv knihovna zajistila 

bezpečný provoz změnou výpůjční technologie. Vznikl nový dočasný vchod do knihovny přes 

čítárnu, která byla vyhrazena pro dezinfekci rukou návštěvníků a odevzdávání knih do 

karantény. Poté se mohli návštěvníci vydat dál na dospělé oddělení, kde si vyzvedli předem 
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objednané knihy a kudy pak vycházeli ven. V tomto režimu fungoval provoz knihovny celé 

léto a podzim, přechodně se podařilo obnovit i víkendový provoz. Karanténa pro knihy byla 

stanovena na 5-7 dní. Přistoupilo se i k novým možnostem objednávání, které byly stěžejní 

zejména na podzim. Byl vytvořen listinný i online objednávkový formulář, díky kterému byly 

čtenářům připravovány balíčky knih, které si lidé posléze vyzvedávali v bezkontaktním, 

výdejním okénku. Objednávání přes telefon, email i čtenářské konto fungovalo souběžně. 

Čtenáři vítali možnost vlastních rezervací knih online, někteří využili služby zájmového 

výběru knih, který jim připravovali knihovníci dle uvedených požadavků v dotazníku, zvýšil 

se také počet výpůjček elektronických knih. Knihovna měla ve svém fondu k 31. 12. 2020 

celkem 40 191 knihovních jednotek (knih, zvukových knih, časopisů a elektronických knih), 

v roce 2020 přibylo 1 699 knih (1 522 zastaralých nebo poškozených bylo odepsáno).  

K 31. 12. 2020 bylo v knihovně registrováno celkem 1 045 čtenářů, z toho bylo 354 dětí. Za 

sledované období knihovna zaevidovala 29 089 fyzických návštěv, dalších 10 400 

návštěvníků využilo online služeb prostřednictvím elektronického katalogu knihovny 

a vlastního elektronického konta, uživatelé navštěvovali knihovnu také skrze webové stránky 

– touto elektronickou formou bylo uskutečněno 9 753 návštěv. Infocentrum zaznamenalo 

v tomto roce 5 435 fyzických návštěvníků. Knihovna byla aktivní také na sociálních sítích. 

V roce 2020 si čtenáři půjčili celkem 42 257 knihovních jednotek. Provoz knihobudek 

pokračoval pro velký zájem i tento rok, umístěné byly na náměstí Staroměstské ulice  

a v areálu Bílé vody. Z akcí se v roce 2020 podařilo uskutečnit jedno setkání v rámci projektu 

Science café na téma Tuková tkáň. Na autorské čtení a besedu k projektu Spisovatelé do 

knihoven stihli v tomto omezeném období přijet autoři Markéta Hejkalová a Kateřina 

Rudčenková. Čtenářský klub pro děti z 1., 2. a 3. tříd se v roce 2020 sešel sedmkrát. Besedy 

pro školy a informační vzdělávání probíhaly podle možností v době, kdy to bylo povoleno 

vládními nařízeními. 

Galerie u Vavřince 

Tento rok propůjčila galerie své prostory vzhledem k epidemii nového koronaviru pouze třem 

fyzickým výstavám. V červnu byla uspořádána výstava voskových figurín lidských 

abnormalit a výstava Základní umělecké školy v Chodově – Děti dětem. V srpnu si 

návštěvníci mohli prohlédnout výstavu úspěšných projektů a zajímavých událostí  

z Karlovarského kraje „20 společných let v Karlovarském kraji“. V prosinci pak proběhla 

virtuální výstava prací žáků výtvarného oboru Základní umělecké školy v Chodově. 
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Městská galerie 

V městské galerii v Domě dětí a mládeže Bludiště dobíhala začátkem ledna výstava 

keramiček z Bludiště z prosince roku 2019, na přelomu ledna a února zde vystavoval svou 

tvorbu amatérský malíř a kreslíř z Vintířova, pan Jiří Vavřička, po něm proběhla výstava 

paličkované krajky Š. Feldmannové. 

Kulturní památky 

Památky ve městě 

Oprava hrobky Karla Fenkla 

Proces opravy započal již v roce 2015, a to dohledáváním, kde se vlastně hrob prvního 

chodovského starosty na městském hřbitově nachází. Pro tuto část hřbitova totiž neexistovaly 

žádné záznamy, hřbitovní knihy. To se podařilo za pomoci pamětníků, především sudetských 

Němců, kteří dnes žijí v Německu. Karl Fenkl byl významnou osobností své doby, pocházel 

sice ze skromných poměrů, byl nemanželské dítě, nicméně vlastní pílí se vypracoval 

z řadového dělníka v porcelánce na majitele vlastní porcelánky, na nejbohatšího chodovského 

podnikatele, angažoval se jako veřejně činný politik, byl členem městské rady, dlouhá 

desetiletí vedl sbor dobrovolných hasičů. Za jeho působení, a hlavně díky němu byl Chodov 

v roce 1894 povýšen na město. V minulosti se v Chodově k poctě Karla Fenkla nacházelo 

několik památníků (např. pamětní deska v budově školy) a od roku 1893 do roku 1920 nesla 

jeho jméno i dnešní ulice Dukelských hrdinů (Karl Fenkl Straße). Od roku 1901 byl také 

čestným občanem města Chodova a za svého života obdržel rytířský kříž Řádu Františka 

Josefa. Jeho potomci byli vysídleni z Chodova během hromadného vysidlování Němců  

z Československa a dnes žijí v Německu. V rámci rekonstrukce probíhal antropologický 

a archeologický výzkum. Hrobka byla po druhé světové válce zničena, její nadzemní část 

zmizela a podzemní část byla zaházena odpadem. Úkolem antropologů bylo vyjmutí ostatků 

ze zničených rakví, z hlíny, jejich následné očištění a určení, které ostatky patří kterému členu 

rodiny, a nakonec jejich vrácení zpět do nových rakví. Se samotným procesem se zjistilo 

spoustu zajímavých věcí o rodině Karla Fenkla. Zjistilo se, čím členové rodiny trpěli, jaké 

měli zdravotní problémy. Ukázalo se například, že všichni měli problémy s chrupem, což 

lékaři odvodili od práce v porcelánce, kde se pracovalo s těžkými kovy. Starosta Fenkl trpěl 

plešatostí a byl pohřben s parukou. V opravené hrobce je uloženo celkem pět členů rodiny 

Fenklů, na náhrobku jsou uvedeni pouze dva, z toho důvodu, že u těch dalších nebyla známa 
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přesná data a přesná jména. Kromě starosty Karla Fenkla v hrobce odpočívá jeho žena Marie 

Anna, jeho snacha (první manželka jeho syna Karla) a dvě jeho vnoučata, jedno ve věku  

8 a druhé ve věku asi 16 let. Náklady na obnovu hrobky se vyšplhaly na půl milionu korun. 

Restaurátorem hrobky rodiny Karla Fenkla byl pan MgA. Michal Durdis. Celý náhrobek 

i náhrobní deska byly zhotoveny z božanovského pískovce, velice kvalitního houževnatého 

kamene. Deska má rozměry 2,55 m a 1,3 m a váží 1 275 kg. Písmo v secesním fontu bylo 

vysekáno ručně do „V profilu“, aby tak v lomech lépe vynikly odlesky 24karátového 

plátkového zlata. Ostatky členů rodiny byly do hrobky uloženy dne 18. července 2020 za 

přítomnosti vedení města a chodovského faráře Romualda Roba. Slavnostní odhalení 

opravené rodinné hrobky prvního starosty Chodova Karla Fenkla a znovuuložení jeho ostatků 

se uskutečnilo dne 8. srpna 2020 při příležitosti Vavřinecké pouti.  

Pravnuk Karla Fenkla napsal v rámci korespondence s městem Chodov toto: „V roce 1991 

jsem navštívil se svým otcem a rodinou poprvé od odsunu město Chodov. Můj otec nás 

postupně zavedl k areálu kdysi slavné porcelánky naší rodiny, ukázal nám bývalou ulici Karla 

Fenkla, v kostele svatého Vavřince jsme viděli vitrážové okno, které věnoval chrámu dědeček 

během záchrany kostela. Šli jsme také na místo, kde stávala naše rodinná vila. S velkým 

smutkem hleděl můj tatínek na místo, kde stál jeho rodný dům a kde se dnes tyčí věžový dům 

z panelů. Ale nejsmutnější byl můj otec na hřbitově, když viděl, co se stalo z „hrobky“ naší 

rodiny. Bývalá „hrobka“ byla až po okraj naplněna odpadky ze hřbitova a nic už 

nepřipomínalo místo posledního odpočinku jeho předků. Mlčky jsme se tehdy vrátili do 

Würzburgu a o návštěvě Chodova jsme se už nikdy nezmínili. Pro mého otce i pro nás to byla 

uzavřená kapitola a za dějinami jsme udělali tlustou čáru. Rány, které nám tato návštěva 

zasadila, byly příliš hluboké a jen milosrdný háv zapomnění pak utišil naši bolest.“ 

Obraz Karla Fenkla 

Na sklonku roku 2019 se podařilo v Německu nalézt a kontaktovat potomky rodiny Karla 

Fenkla. Dodnes žije jeho pravnuk, který se narodil již v Německu. Ačkoliv členové rodiny 

projevili jistou rezervovanost k rodinné minulosti, věnovali Chodovu nesmírně cennou 

historickou a kulturní památku, a to olejomalbu, která zachycuje starostu Karla Fenkla v roce 

1902. Obraz si nechal namalovat starosta u příležitosti udělení rytířského kříže Řádu Františka 

Josefa za zásluhy o rozvoj monarchie. Tento významný řád ve své době nosili například Alois 

Jirásek nebo Alfons Mucha. Plátno zachytilo starostu Fenkla na vrcholu sil – bylo mu padesát 

pět let – krátce poté, co odešel po jedenácti letech z funkce starosty. Obraz visel v rodinné vile 



Kronika města Chodova  2020 
 

 46 

Fenklů až do roku 1945, kdy jej členové rodiny ve chvíli, kdy museli Chodov  

a Československo opustit, narychlo vyřízli z rámu a jako jednu z mála rodinných památek jej 

odvezli do Německa. Obraz byl dlouhá desetiletí stočen, což jej poškodilo. Na několika 

místech byl natržený a značně poškozený horizontálními prasklinami. Město Chodov proto 

obraz svěřilo do péče akademického malíře Jiřího Matějíčka, který se plátnu věnoval od 

prosince 2019 do února 2020. Plátno bylo vyčištěno, podlepeno novým plátnem, byly 

provedeny kompletní retuše, tmelení a lakování. V červnu 2020 byl originál obrazu pověšen 

do kanceláře starosty města. 

Vzpomínka na zaniklé obce Chodovska 

V rámci svatovavřinecké pouti proběhl v sobotu 8. srpna také vzpomínkový akt 

u Smolnického kříže na Bílé vodě. Cílem setkání bylo zachovat v živé paměti zničenou 

vesnici a připomenout její živé i zemřelé obyvatele. Prakticky na dosah od Chodova se po 

stovky let rozkládaly dvě vesnice, jejichž život byl pevně spjatý s naším městem. Ve 

dvacátém století však byly obě zničeny důlní činností a dnes je nepřipomíná v krajině nic. 

První písemná zmínka o Smolnici pochází z roku 1356. Německé jméno vesnice, Pechgrün, je 

spojováno se sběrem a zpracováním smůly, německy Pech. Největší počet obyvatel ve 

Smolnici byl zaznamenán při sčítání v roce 1930, kdy zde žilo 749 obyvatel. Stará Chodovská 

vznikla v době německé kolonizace v 13. století asi dva kilometry severozápadně od Chodova 

a jednalo se převážně o ves sedláků a chalupníků. Na počátku 20. století zde žily téměř tři 

stovky obyvatel. Osud obou vesnic se začal naplňovat v 60. letech 20. století. Doly, které 

potřebovaly úložiště pro gigantické množství nadložních jílů a zeminy z lomu Jiří, zahájily 

výkup stavení a vesnice se začaly pomalu vylidňovat. V místech bývalé Smolnice je dnes 

rozlehlá výsypka, jež změnila ráz zdejší krajiny k nepoznání. Na místě Staré Chodovské jsou 

částečně navíc kalištní jezera. 

Kostel sv. Vavřince 

Chodov věnoval Bochovu na Karlovarsku nevyužité obrazy s motivy křížové cesty, které byly 

umístěny v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Kozlově. Soubor čtrnácti obrazů křížové cesty 

vznikl pravděpodobně na počátku 20. století a jako celek nevykazuje ani památkové, 

historické či umělecké hodnoty. Nejedná se o olejomalby, ale o tisky na plátně, které malbu 

pouze imitují. Všechna zastavení jsou ztvárněna zcela konvenčně, dle dobové ikonografie 

a podle ustálených motivů. V chodovském kostele byla tato křížová cesta zavěšena nejpozději 

v 80. letech 20. století a tehdejší administrátor P. Ladislav Škrňa ji pravděpodobně získal 
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z některého zrušeného kostela v regionu. V úvahu připadá například kostel v Lipnici, který 

pocházel z počátku 20. století. 

Místní tisk a Chodov ve sdělovacích prostředcích 

Město své občany stále informovalo o dění prostřednictvím měsíčníku Zpravodaj města 

Chodova, který byl zdarma distribuován do domovních schránek obyvatel města. Vzhledem 

k událostem spojeným s pandemií onemocnění COVID-19 zchudnul letos na váze (a sice měl 

nižší počet stránek), protože řada akcí musela být odložena či zrušena. Elektronická forma 

zpravodaje byla také zájemcům zasílána e-mailem. Město bylo v roce pandemie velmi aktivní 

na sociálních sítích, vždy aktuálně informovalo občany nejen o platných či zrušených 

vládních opatřeních, zákazech, ale nabízelo především pomoc – např. s nákupy pro obyvatele, 

kteří byli v karanténě či zprostředkovávalo potřebným nabídku ušitých roušek atd. Také sám 

starosta města v této nepřehledné době aktivně diskutoval s lidmi ve svém profilu na 

sociálních sítích, přinášel bezprostřední informace, vysvětloval, uklidňoval či, naopak 

apeloval na obyvatele města, za což si vysloužil od občanů časté pochvaly a uznání. 

Intenzivní komunikací se také dozvídal o potřebách a problémech lidí, které neváhal obratem 

řešit. Chodov se také stále prezentoval na svých webových stránkách, televizním vysíláním 

TV Studia Chodov a aplikací Mobilní rozhlas. 

Sport, tělovýchova 

Z rozpočtu města byly v roce 2020 přiděleny dotace také na sportovní akce pořádané 

chodovskými sportovními organizacemi, v celkové výši 350 000 Kč. I v této oblasti však byla 

většina akcí zrušena z důvodu koronavirové epidemie, z poskytnutých dotací tak nebyly 

vyčerpány finanční prostředky ve výši 160 000 Kč. 

Tělovýchovné jednoty a sportovní kluby 

TJ Spartak Chodov 

Tělovýchovná jednota Spartak Chodov byla v roce 2020 o jeden oddíl menší. Oddíl 

kondičního cvičení žen ukončil činnost a přešel do soukromé sféry. Na konci roku čítala 

členská základna 208 členů ve všech čtyřech oddílech. Předsedou TJ byl stále Bc. Josef Pojar. 

Celková činnost TJ spočívala v organizování a provozování sportovních akcí, dětských  

i dospělých. Bohužel tento rok nebyl vzhledem ke koronavirové pandemii ideálním rokem pro 

sportování. Od poloviny března do konce května byla uzavřena všechna sportoviště. Na 
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podzim přišla další vlna onemocnění COVID-19 a od půlky října až do konce roku musela být 

opět zavřena všechna sportoviště. 

Oddíl fotbalu 

Předsedou oddílu byl Bc. Josef Pojar a členská základna ke konci roku 2020 čítala 157 členů. 

Oddíl na jaře tvořilo osm mužstev (muži A, muži B, dorost, starší a mladší žáci, starší  

a mladší přípravka a elévové) a měl začít jarní sezonu se sedmi mužstvy v devíti krajských  

a okresních soutěžích. Bohužel se neodehrál ani jeden mistrovský zápas a sezona byla 

ukončena s výsledkovou listinou dle aktuálních tabulek na konci podzimu roku 2019. Na 

podzim čítal oddíl už jen sedm mužstev, protože mužstvo dorostu se sloučilo s mužstvem 

mužů B. Soutěž začalo hrát šest mužstev a mužstvo elévů žádnou soutěž nehrálo. Bohužel se 

celá podzimní sezona nedohrála a v půlce října se opět nesmělo hrát ani trénovat až do konce 

roku. Oddíl pořádá každým rokem Mikulášské halové turnaje ve všech mládežnických 

kategoriích za účasti krajských mužstev, bohužel tento rok se kvůli restrikcím a situaci  

s virem COVID – 19 turnaj neuskutečnil. 

Oddíl silového trojboje 

Předsedou oddílu byl nadále pan Jaroslav Hodík a členská základna činila 33 členů. Tento 

individuální sport měl v roce 2020 štěstí a pár závodů se stihlo. Pan Jaroslav Hodík získal 

1.  místo na Mistrovství ČR v silovém trojboji mužů masters do 83 kg v Krnově a 1. místo na 

Mistrovství ČR v klasickém silovém trojboji mužů masters do 83 kg v Bohumíně. Pan Pavel 

Krejča také získal dvě zlaté medaile – na Mistrovství ČR v silovém trojboji mužů do 105 kg 

v Ostravě a na Mistrovství Západních Čech v klasickém silovém trojboji mužů do 105 kg 

v Sedlčanech. Pan Josef Pavlikovský obsadil 3. místo na Mistrovství Západních Čech 

v klasickém silovém trojboji mužů do 83 kg v Sedlčanech. 

Oddíl volejbalu  

Předsedou oddílu byla paní Jitka Štěrbová a členská základna činila 7 členek. Hrají okresní 

přebor volejbalu žen. Bohužel žádné utkání v tomto roce neodehrály. 

Oddíl basketbalu 

Oddíl vedl pan Tomáš Randa a členskou základnu tvořilo 11 členů, kteří hráli krajský přebor 

basketbalu mužů. Mistrovská utkání jarní sezony se stihla odehrát v chodovské sportovní 

hale, ale kvůli restrikcím podzimní už bohužel opět ne.  
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Šachový klub Spartak Chodov 

Předsedou šachového klubu Spartak Chodov byl pan Bc. Marcel Vlasák. V lednu se 

chodovský klub inicioval jako hlavní pořadatel při zimní olympiádě dětí a mládeže 

v Karlových Varech, která se poprvé uskutečnila v našem kraji a připravil v rámci této 

olympiády šachový turnaj. Rok 2020 byl bohužel poznamenán pandemií onemocnění 

COVID-19, a proto se šachisté na celém světě uchýlili za online šachovnice. Nejinak tomu 

bylo v Chodově. Chodovští šachisté si tak zahráli krajský pohár, mistrovství ČR v bleskovém 

šachu, mistrovství Evropy atd. Ani v roce 2020 však nepřišel Chodov o svůj tradiční šachový 

festival, dne 6. června ho už po páté uspořádal chodovský šachový klub. Turnaj ale musel být 

z důvodu koronavirové epidemie posunutý o dva měsíce, aby se vůbec mohl uskutečnit, přišel 

také o řadu doprovodných akcí včetně krajského přeboru mužů a byl letos zaměřen výhradně 

na mládež. Turnaje se zúčastnilo 43 dětí (z původního plánu 120–150 účastníků). Chodovský 

klub v turnaji reprezentovalo 12 dětí. Klub postoupil v rámci krajského přeboru družstev do 

ligy, v soutěžích se dařilo mladším žákům, mezi dětmi vynikal Lukáš Zrůst, který skončil na 

mistrovství Čech na šestém místě. Pro děti se podařilo zorganizovat soustředění na Měděnci. 

Poslední akcí „naživo“ roku 2020 bylo víkendové soustředění na chodovském atletickém 

stadionu ve spolupráci se ŠAK Chodov. 

BVC Chodov 

Rok 2020 byl rokem pandemie koronaviru, která zasáhla nejen volejbal, ale všechna sportovní 

odvětví. Pro Chodovský volejbal se tento rok dal rozdělit na velmi úspěšné jaro plné úspěchů, 

ale bohužel bez posledního kroku na vrchol, a na podzim plný nadějí, dřiny a času 

věnovaného trénování s trpkým koncem všech rozehraných soutěží. Na začátku roku 2020 

pokračovaly rozehrané turnaje a soutěžní utkání ve všech mládežnických kategoriích včetně 

barevného volejbalu. Družstva si vedla velmi dobře a pohybovala se na předních příčkách 

svých soutěží. S blížícím se jarem a sílícím nárůstem dopadu epidemie přišel také konec 

všech nadějí na medaile a tituly. Začátkem měsíce března byl odehrán poslední turnaj 

základních skupin Českého poháru starších žákyň a také základní skupiny a poslední 

kvalifikační turnaje v extralize kadetek a juniorek. O měsíc později bylo Českým 

volejbalovým svazem rozhodnuto o ukončení veškerých soutěží a co bylo ještě trpčí, bez 

vyhlášení výsledků. Chodovská družstva se v době ukončení soutěží v tabulkách nacházela: 

− Extraliga juniorek – postup do finálového turnaje mezi šest nejlepších týmů v ČR 

− Extraliga kadetek – postup do finálového turnaje mezi šest nejlepších týmů v ČR 
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− Český pohár starších žákyň – postup do finálového turnaje mezi osm nejlepších týmů 

v ČR. 

Mladší žákyně a tréninkové skupiny barevného volejbalu odehrály pod vedením svých trenérů 

několik turnajů v rámci ligy Karlovarského kraje. Z těchto turnajů přivezly několik předních 

umístění a svými výkony ukázaly, že jsou příslibem a budoucností chodovského volejbalu.   

V letních měsících došlo k uklidnění pandemické situace, a tak se volejbal mohl přesunout na 

písek. Klub v této sezóně organizoval několik celorepublikových soutěží, Český pohár mužů 

a žen, Český pohár juniorek, MČR juniorek U20, MČR žen s velmi hezkou diváckou kulisou 

a historicky nejdelším přenosem České televize v plážovém volejbale. Také byl uspořádán již 

dvacátý pátý ročník tradičního turnaje Lážo plážo. Juniorky a kadetky klubu se zúčastnily 

hned několika turnajů českého poháru svých kategorií v rámci celé republiky. A tak jména 

jako Karolína Šoupalová, Barbora Klánová, Aneta Trollerová, Kateřina Říhová a pak zejména 

sestry Radka a Lenka Veselých, začaly zapisovat další z úspěchů klubu v beach volejbale. 

V srpnu byla, soustředěními v oblíbeném prostředí obcí Rotava a Pernink, zahájena příprava 

na další sezónu. V měsíci září začala již všechna družstva pravidelně trénovat. Družstva 

kadetek a juniorek odehrála svá první kola extraligových soutěží. Bohužel počátkem měsíce 

října byly opět vzhledem k vývoji pandemické situace pozastaveny veškeré soutěže, byly 

uzavřeny haly a tělocvičny a ukončeny tréninky v těchto prostorách. Na podzim družstva 

trénovala už pouze ve venkovním prostředí. Soutěže už v tomto roce bohužel zahájeny 

nebyly. 

Školní atletický klub Chodov 

Tento podivný rok byl provázený mnohými omezeními a zákazy z důvodu epidemie 

koronaviru, a proto se všechny plánované sportovní aktivity nepodařilo uskutečnit. Klub 

vedený panem Miloslavem Zítkem sdružoval v roce 2020 celkem 228 členů, z toho 66 

dospělých. Členové organizace pracovali ve čtyřech tréninkových skupinách. Tento rok byla 

postavena družstva mladších a starších předžáků a předžákyň, mladších žáků a žákyň, starších 

žákyň, juniorů a mužů. Nejvýše se probojovalo družstvo mužů, které zvítězilo v oblastním 

přeboru, baráž o postup však byla letos zrušena z reorganizačních důvodů.  Skvěle si vedli 

také junioři, kteří vybojovali titul Mistra Karlovarského kraje a postup na Mistrovství Čech do 

Prahy, kam však z důvodu šířící se epidemie a možného ohrožení zdraví nevyjeli. Také 

soutěže jednotlivců byly poznamenány celosvětovou epidemií. Na halovém mistrovství 

Karlovarského kraje v Praze se podařilo získat 8 medailí v žákovských kategoriích, 17 

medailí pak přidali atleti v dorosteneckých, juniorských a seniorských kategoriích. 
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V soutěžích na dráze, které byly letos zkráceny a opět velmi limitovány protiepidemickými 

nařízeními, se nejlépe dařilo dorosteneckému dálkaři Josefu Terčovi, který vybojoval účast na 

Mistrovství ČR, kde skončil na velmi hezkém 10. místě. Z krajských mistrovství dovezli 

sportovci klubu 5 medailí z Open soutěží seniorů v Českých Budějovicích, v soutěži žactva 

pak ze Stříbra přivezli 4 medaile. Nejlepšími atlety ŠAK Chodov za rok 2020 se stali 

v jednotlivých věkových kategoriích: Tobias Linhart, Michaela Zaschkeová, Adéla Čedíková, 

Jakub Staněk, dorostenci Josef Terč, Dominik Svoboda a Markéta Bauerová, v kategorii 

juniorů pak Adam Bauer. Mezi muži byl oceněn Milan Mňatinoha. Nejúspěšnějším veteránem 

se stal vytrvalec – ultramaratonec Jiří Valjent, který vybojoval titul Mistra ČR ve své věkové 

kategorii. Dařilo se také velké a stále se rozrůstající skupině vytrvalců Marathon theam ŠAK 

Chodov v čele s Miloslavem Zítkem, který je neúnavným propagátorem vytrvaleckých běhů, 

tahounem a propagátorem skupiny „Rozběháme Česko“, jež trénuje i na chodovském 

atletickém stadionu.  

ŠAK Chodov byl i v tomto roce pořadatelem mnoha závodů. K těm nejvýznačnějším patřil 

Memoriál Libora Dočkala – Chodovská tretra, Maxištafeta, Běh Smolnickým kopcem, 

Chodovská vlečka. Z důvodu epidemie koronaviru letos nemohly být uspořádány tradiční 

akce Atletika pro Chodov a Vánoční laťka. Byl však uspořádán nový mítink – „Spolu na 

startu“ v době ukončení první vlny epidemie koronaviru dne 1. 6., který probíhal napříč celou 

republikou. Akce Maxištafeta a Chodovská vlečka opět splnily svůj humanitární cíl a jejich 

výtěžek byl poskytnut na dobročinné akce do sociální a zdravotní péče.  

V „době kovidové“ klub hledal nové možnosti tréninků, aby splnil všechna protiepidemická 

opatření. Trénování probíhalo dle možností a konkrétních opatření ve velkých skupinách, 

malých skupinkách, dvojicích, s rouškami či jen distančním cvičením v podobě různých 

výzev. A tak se na dálku měřily síly v běhu do schodů, v bězích do vrchu, ve skákání přes 

švihadlo, klikování, dřepování či individuálních bězích. Do distančního trénování se 

zapojovaly děti v dobách, kdy se nešlo potkávat na hřištích, v přírodě či v tělocvičnách.  

V tomto roce klub pořídil nové oddílové dresy a ve spolupráci s městem Chodov proběhla 

výměna povrchu atletické dráhy a všech sektorů. V závěru roku organizace realizovala opravu 

ubytovacích srubů na stadionu.  
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TJ Plamen Chodov 

V roce 2020 měl spolek 2 oddíly, cyklistiku a florbal. Spolek vedl nadále předseda pan 

František Nádvorník. 

Oddíl florbalu 

Florbalový oddíl s 88 členy (z toho do 18 let s 70 členy) tvořila družstva mladších a starších 

žáků, starších žákyň, dorostenek, juniorek a mužů. Vzhledem k pandemické situaci v roce 

2020 a opatřením vyhlášených vládou ČR k omezování kontaktů mezi lidmi a uzavření 

sportovišť od března s krátkými přerušeními po celý rok, byly přerušeny veškeré mládežnické 

soutěže. Před přerušením soutěží dosáhla jednotlivá družstva těchto výborných výsledků: 

mladší žáci získali po 7 kolech 2. místo z osmi, starší žákyně po 8 kolech vyhrály 1. místo ze 

šesti, juniorky skončily po 8 kolech na 4. místě ze sedmi, dospělí ligu dohráli a obsadili 

1. místo z osmi přihlášených družstev. 

Oddíl cyklistiky 

Oddíl cyklistiky čítal v tomto roce 63 členů, z čehož jich bylo do 18 let 25. Společná zimní 

příprava v tělocvičně a atletické tréninky na stadionu Školního atletického klubu v Chodově 

probíhaly od listopadu 2019 do poloviny března 2020, pak byl vyhlášen nouzový stav, zákaz 

shromažďování a zavřela se sportoviště. Společné tréninky byly přerušeny a teprve v květnu 

se opět v malých skupinách začalo trénovat. Tato situace se samozřejmě projevila na 

výkonnosti dětí a mládeže v závodním období. I přes tento stav se mladí cyklisté závodů 

zúčastňovali, i když s nevalnými výsledky. Probíhající pandemie koronaviru v roce 2020 

přinesla nejen nedostatečnou sportovní přípravu dětí a mládeže, zrušení některých závodů  

a turnajů, ale také narušení celkové činnosti TJ Plamen. 

TJ Batesta Chodov 

Organizace sdružovala sportovce v oddílu basketbalu, tenisu, sportovní gymnastiky, florbalu, 

rokenrolu a v oddílu tanečním.  

Oddíl florbalu  

V roce 2020 bylo v oddílu florbalu TJ Batesta Chodov zapsáno 38 dětí, o které se starali 

3 trenéři. Předsedou oddílu byl pan Martin Voleman. Trénování i soutěžní činnost byly velmi 

ovlivněny opatřeními souvisejícími s pandemií onemocnění COVID-19. Turnajů se 

uskutečnilo minimum a tréninky v tělocvičně byly nařízeními rovněž velmi omezeny. Pokud 
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byly povoleny tréninky alespoň ve venkovním prostředí, sportovci využili víceúčelové hřiště 

u Domu dětí a mládeže Bludiště v Chodově. Přestože je oddíl zaměřen na práci s dětmi od 

šesti let, v roce 2020 se do oddílu přihlásili dva čtyřletí členové a stali se tak historicky 

nejmladšími členy florbalového oddílu. V říjnu byly povoleny tréninky ve vnitřních 

prostorách, ale domovská tělocvična v základní škole ve Školní ulici zůstala uzavřena, ale 

podařilo se zajistit alespoň jeden trénink týdně v tělocvičně základní školy v Husově ulici. 

Trénovat se ovšem muselo se zakrytými dýchacími cestami, tedy v rouškách. 

Oddíl tenisu 

V roce 2020 vedl oddíl tenisu pan Jaroslav Hupfer. Oddíl čítal celkem 67 členů, z toho 28 

dospělých a 39 členů mládeže. Celý rok 2020 bohužel provázela pandemie onemocnění 

COVID-19, proto se v úvodu sezóny vůbec nehrálo. Sezóna byla rozehrána v půlce června, 

ale na začátku září muselo být sportování opět ukončeno. V rámci údržby byl na tenisových 

kurtech díky podpoře od Karlovarského kraje a Domu dětí a mládeže Bludiště v Chodově 

zhotoven závlahový systém. 

Oddíl sportovní gymnastiky 

Oddíl sportovní gymnastiky s 15 členy vedla v roce 2020 Mgr. Michaela Mašková (dříve 

Furiaková). Rok 2020 byl velmi ovlivněn koronavirovou epidemií, což vedlo k omezením, 

které se dotkly i samotných tréninků. Tréninky byly bohužel od 10. března pozastaveny. 

Znovu trénovat se začalo až v novém školním roce od 16. září. Již 5. října však byly z důvodu 

pokračující epidemie veškeré tréninky pozastaveny. Žádných závodů ani společenských akcí 

se oddíl tudíž tento rok nezúčastnil. 

Oddíl rokenrolu 

V tomto roce trénovalo v oddílu rokenrolu 22 děvčat 2 až 3krát týdně. Věkové rozmezí 

„Rokenrolek“ bylo od nejmladší 4leté až po děvčata 18letá. Dle věku a tanečních dovedností 

tančily ve 3 formacích – začátečnice, pokročilé a formace senior. Děvčata se zdokonalovala 

v technických dovednostech (technika a základy rokenrolového kroku) i v propracování 

a zvládání akrobatické obtížnosti jednotlivých sestav. Vzhledem k epidemiologické situaci 

v tomto roce byly soutěže formací ve sportovních halách vyměněny za online soutěže 

jednotlivců. Oddíl se tak zúčastnil online soutěží – „Rokenrolák“ (soutěž pořádaná Českým 

svazem akrobatického rock and rollu) či taneční soutěže „Z obýváku“ Městského domu dětí 

a mládeže Úvaly s medailovým úspěchem. Největší radostí Rokenrolek je ale sestava, kdy 
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mohou děvčata tančit bez předepsaných soutěžních pravidel vlastní sestavu „malá“ děvčátka 

ruku v ruce s „velkými“ na různých kulturních akcích. Po několikaletém působení oddílu 

rokenrolu v Chodově je velkým úspěchem, že po dokončení studií na středních školách 

děvčata nepřestávají tancovat a přechází do rokenrolových formací v místech, kde studují na 

vysokých školách a v tanci pokračují. 

Nohejbalový klub Chodov 

Jako celou společnost, tak i činnost oddílu ovlivnila epidemie onemocnění COVID-19, ale 

jako zázrakem se podařilo odehrát všechna utkání sezóny roku 2020. Klubu se již dlouhodobě 

nedařilo získat nové hráče, proto i v roce 2020 pracoval ve stejném složení jako v předešlém 

období. Již poněkolikáté nohejbalisté obhájili titul v krajském přeboru. S ohledem na vládní 

nařízení spojená s koronavirovou epidemií byl přesunut tradici si budující turnaj „O pohár 

města Chodova“ na září a vše perfektně vyšlo, protože krátce poté byla vyhlášena nová 

omezení a turnaj by se nemohl odehrát. Turnaje se účastnilo 15 týmů nejen z řad chodovské 

veřejnosti. V rámci turnaje byla opět klubem pořádána finanční sbírka pro Denní centrum 

Mateřídouška, při níž bylo vybráno více jak 13 tis. Kč. 

Klub českých turistů Chodov 

Chodovské turisty vedla i v tomto roce paní Růžena Štěpánková. I přes koronavirovou 

pandemii se podařilo v roce 2020 uspořádat řadu akcí, při kterých členové organizace 

nachodili na 356 km. V lednu se členové klubu zúčastnili sněmu Asociace turistických oddílů 

mládeže v Olomouci. Začátkem roku proběhla také výroční schůze klubu. Turisté ještě v zimě 

podnikli výlety do Mariánských Lázní na 40. ročník akce Zimním krajem léčivých vod, do 

Prahy na veletrh cestovního ruchu. Do konce února zvládli ještě výlet do Františkových 

Lázní, prošlápli si trasy v obcích Stochov, Lány, Aš, Cheb a Ostrov. Společné vycházky byly 

po dobu „karantény“ zakázány, proto se další akce uskutečnila až 17. května, kdy se členové 

klubu vydali na hrad Hřebeny. Následovaly výlety do Kladské a Lázní Kynžvart, na ekofarmu 

Arnika v Ležnicích. Chodovští turisté si nenechali ujít též každoroční výšlap z Klášterce nad 

Ohří do Perštejna a Mědníku. Navštívili také štolu č. 1 v Jáchymově. Nechyběly procházky 

ani po okolí Karlových Varů, Božího Daru či Klínovce. V září jela menší skupina na výpravu 

do Čerčan na pochod Benešovské toulky. Koncem září se chodovští turisté zúčastnili 

autobusového zájezdu do Kryr na Schillerovu rozhlednu a zámek Krásný Dvůr. V říjnu se 

Chodováci vypravili do Malé Skály v Královehradeckém kraji, Dvora Králového na přehradu 

Les Království. Další výlet byl pro zájemce připraven na hrad Valdštejn a do sklářského 
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muzea v Jablonci. V listopadu a prosinci byl již v rámci nouzového stavu omezen volný 

pohyb osob a společné procházky byly opět zakázány. 

Turistický oddíl mládeže – Hroši Chodov 

Rok 2020 zahájily děti z turistického oddílu mládeže – 6110 Hroši Chodov dne 4. 1. 2020 

organizovanou akcí „Novoroční procházka na Bílou vodu“, kterou pro veřejnost uspořádaly 

spolu s členy KČT Chodov. Soutěže a hry během mrazivého dopoledne doprovázel zpěv 

koledníčků Tříkrálové sbírky pro Farní charitu v Karlových Varech. Jako každý rok pak 

v následujících dnech koledníčci procházeli Chodovem, Vintířovem, Novým Sedlem, 

Jenišovem a Mírovou. Tentokráte se podařilo díky štědrým dárcům vykoledovat přes 

41 tis. Kč. Na jarní prázdniny se pak děti spolu s vedoucími Janou Minaříkovou a Petrou 

Boříkovou vypravily do malebné českolipské krajiny na chatu A-TOM ve Sloupu v Čechách. 

Po návratu domů však nejen do oddílové činnosti vtrhla „pandemie coronaviru“ a „nouzový 

stav“. Proto jarní práce s oddílem probíhaly v tzv. on-line režimu. Zrušeno bylo jarní kolo 

krajských turistických závodů. I přes tato značná omezení, a možná právě proto, byla 

ústředím A-TOM spuštěna celorepubliková hra „Hořcová výzva“ pro oddíly a jejich členy. 

V rámci výzvy děti i dospělí plnili v období od 1. 4. 2020 do 17. 5. 2020 více jak 100 úkolů, 

jež byly přizpůsobeny ztíženým podmínkám. V plnění jednotlivých úkolů se děti navzájem 

povzbuzovaly a prostřednictvím moderních technologií zážitky ze hry sdílely.  Pravidelná 

oddílová činnost byla obnovena až na konci května 2020. Za skvělé nasazení v Hořcové 

výzvě odměnili vedoucí členy oddílu a o víkendu ve dnech 27.-28. 6. 2020 uspořádali „Hroší 

výpravu – rafty a lanáč“. Spolu s dětmi na raftech v sobotu spluli Ohři v úseku z Lokte do 

Karlových Varů a přenocovali na základně skautů ORION Karlovy Vary. V neděli se pak 

všichni vypravili do lázeňských lesů a na lanové centrum Linhart. Po letních prázdninách 

zahájil oddíl nový školní rok s 16 dětmi ve věku od 6 do 14 let. Dne 12. 9. 2020 se konalo 

z dubna přeložené krajské kolo turistických závodů v Hroznětíně. Za „Hrošíky“ se zúčastnilo 

6 zástupců v kategoriích mladší žákyně, mladší žáci, starší žákyně a starší žáci. Na „vítězné 

bedně“ pak skončilo 5 z nich a 6. člen si odnesl bramborovou medaili. Vzhledem k časovému 

harmonogramu byl závod „pouze“ vyhodnocen bez možností postupů do celorepublikového 

kola. V průběhu října však do činnosti oddílu opětovně zasáhl koronavirus a s tím spojené 

vyhlášení nouzového stavu. Vzhledem k vyhlášeným opatřením byly všechny plánované 

aktivity zrušeny. Nekonalo se ani další kolo skautského závodu „O klíč města Karla IV.“ Děti 

se pak znovu mohly sejít až těsně před Vánocemi. Poslední společné schůzky si všichni užili 

ve vánoční náladě a s úsměvy schovanými pod rouškou…  
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Sbor dobrovolných hasičů Chodov 

Starostou sboru byl pan Petr Maxa. V úvodu roku 2020 se konala výroční valná hromada za 

uplynulý rok, během níž proběhly nové volby vedení sboru včetně výkonného výboru na další 

pětileté funkční období. Stav se nezměnil a vedení sboru zůstalo ve stejném složení. V březnu 

musel sbor z důvodu vydaných vládních nařízení s omezením volného pohybu a dalších 

omezeních, které nakonec vyústilo až k vyhlášení nouzového stavu jakožto občanská 

organizace, tak i chodovská zásahová jednotka maximálně omezit své aktivity, aby 

nedocházelo k šíření nebezpečné nákazy. Byla přijata bezpečnostní opatření, např. byly 

zrušeny všechny plánované akce, sportovní i kulturní včetně pravidelné preventivně výchovné 

činnosti. V rámci akceschopnosti jednotky byl provoz na zbrojnici minimalizován jen na 

nezbytně nutné úkony, jako je řešení mimořádných událostí, činnost základních odborných 

služeb, činnost krizového štábu města Chodova a provádění speciálního výcviku s novou 

výškovou technikou. Na základě rozhodnutí vedoucího krizového štábu došlo k uzavření 

budovy zbrojnice a MZS pro veřejnost včetně všech členů sboru nevykonávajících činnost  

v rámci výkonu služby v jednotce požární ochrany. Ti se však aktivizovali v rámci 

dobrovolnické pomoci. Veškerá činnost sboru byla směřována k plnění vládních opatření  

v souvislosti s celosvětovou pandemií, dále k plnění úkolů krizového štábu města Chodova, 

zejména zajištění ochranných prostředků včetně dezinfekce. V květnu již mohly začít 

v souladu s hygienickými opatřeními vlády tréninky mládeže a dorostu. Letošní soutěžní 

sezóna byla poměrně odlišná, soutěže pouze pohárového charakteru pokračovaly až v září. 

Mládežnická krajská liga byla pro letošní ročník přerušena a nebyla hodnocena, proběhly jen 

některé pohárové soutěže. Nicméně během prázdnin se podařilo uskutečnit plánovanou letní 

aktivitu mládeže ve Vyskeři. V červnu z důvodu bezpečnostních opatření neproběhly 

standardní společné akce jako je „Branný den“, „Den otevřených dveří“ nebo oslavy 

mezinárodního Dne dětí. Tradiční soutěž „Pohár starosty města Chodova“ v požárním sportu 

pro mládežnické kategorie byla přesunuta na září do prostor hasičského cvičiště v Bezručově 

ulici. V červnu už probíhaly také schůzky mládežnických družstev a pokračoval i výcvik 

dorostu. V červenci proběhl kromě letního soustředění také posunutý společný fotbalový 

turnaj chodovských hasičů a policistů. Na hasičské zbrojnici byla při příležitosti 100. 

narozenin slavnostně přivítána paní Bohuslava Karafiátová, jejíž manžel byl bývalým 

chodovským hasičem a také dlouholetým předsedou. V srpnu sbor pomáhal při organizaci 

benefiční sportovní akce „Chodovská vlečka“, nechyběla asistence při Vavřinecké pouti 

s výstavou techniky včetně soutěží pro děti. Pozornost byla věnována také juniorům a dorostu, 
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kteří se připravovali na vstup do zásahové jednotky, pro ně byla připravena dobrodružná akce 

„Voda 2020“, při níž se během jednoho srpnového víkendu sjížděla na raftech řeka Ohře 

z Radošova do Vojkovic. Poslední prázdninová neděle patřila 2. kolu Stimax Cup, seriálu 

soutěží jednotlivců v běhu na 60 m s překážkami. Finálové kolo se pak uskutečnilo v září 

v Ústí nad Labem. Všem chodovským svěřencům se dařilo a pokořili své osobní rekordy. Za 

mladší žáky se Filip Belička z Vintířova v celkovém hodnocení seriálu probojoval ve své 

kategorii na úžasné 5. místo (ze 41 zúčastněných). V druhé polovině září se sbor ještě 

zúčastnil soutěže jednotlivců v běhu na 60 m s překážkami ve Lhenicích. Zde opět malý 

svěřenec zabodoval a vybojoval stříbrnou medaili. Dařilo se také ostatním dětem, krátká 

podzimní příprava byla maximálně prodána v sérii špičkových výkonů. Kromě těchto soutěží 

členové sboru absolvovali s technikou AZ30 Iveco Magirus, CAS20 T 815 Terrno1  

a ERENOU oslavu 140. výročí od založení sousedního dobrovolného sboru ve Vintířově. Od 

října již byla vzhledem ke zhoršení epidemické situace a vyhlášenému nouzovému stavu opět 

pozastavena veškerá zájmová, spolková i preventivně výchovná činnost. 

Karate klub Chodov 

Předsedou klubu byl i v roce 2020 nadále pan Ludoslav Hronek. V březnu, ještě před 

začátkem epidemie koronaviru, klub uspořádal zimní soustředění na horské chatě ve Stříbrné. 

V mezích možností pro cvičení v nepříznivé epidemické situaci se členové klubu scházeli 

střídavě v malých skupinkách v přírodě. V červnu pak navštívili přírodní lanové centrum sv. 

Linhart v Karlových Varech. V červenci se uskutečnilo soustředění v Chorvatsku a koncem 

srpna na horské chatě v Bublavě, kde někteří členové složili zkoušky na vyšší technické 

stupně výkonnosti. Poslední akcí, kterou se podařilo v roce 2020 uspořádat před opětovným 

zákazem společného cvičení, byla návštěva horolezecké stěny v Karlových Varech.  

Nejlepší sportovci města Chodova 

Koronavirová pandemie zasáhla také do vyhlášení nejlepších sportovců města Chodova za rok 

2020. Kvůli šíření viru se v roce 2020 zastavilo veškeré sportovní dění, nekonaly se žádné 

turnaje a soutěže. Jelikož jsou výsledky z těchto akcí jedním z důležitých kritérií k nominacím 

na nejlepšího sportovce, shodly se chodovské sportovní organizace a výbor pro volný čas na 

přerušení této tradiční ankety.  
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Hospodářský život 

Průmysl 

Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s. 

Dne 12. března náhle zemřel Ing. František Štěpánek, spolumajitel společnosti a předseda 

dozorčí rady. Firma i celý region v jeho osobě ztratili obrovského patriota, který žil pro tento 

kraj i tuto společnost. Byl jedním z hlavních iniciátorů podpory regionu, významných 

investičních i revitalizačních projektů, které zásadní měrou přispěly k rozvoji Sokolovska 

i celého kraje. František Štěpánek se narodil v roce 1953 v Sokolově. Po absolvování Vysoké 

školy báňské v Ostravě od roku 1979 působil v provozech Sokolovské uhelné, kterými prošel 

doslova od nejnižších až po nejvyšší pozice.  

V dubnu byla podepsána smlouva mezi BMW Group Mobility Development Center s.r.o. 

a společností Sokolovská uhelná, právní nástupce, a.s., o procesu vedoucím k odkoupení 

pozemků pro BMW Group vývojové centrum a dalších aspektech vzájemné spolupráce, na 

jejímž základě se začne budovat centrum pro vývoj a testování budoucích technologií. Nové 

vývojové místo vznikne v lokalitě výsypky u Lomnice, poskytne práci několika stovkám 

zaměstnanců a bude sestávat z komplexu testovacích okruhů, hlavními částmi budou různé 

dráhy, venkovské silnice a simulace města. Celkem bude k dispozici 16 různých zkušebních 

drah o celkové délce přes 100 kilometrů. Na území s rozlohou přibližně 650 hektarů vzniknou 

také administrativní a provozní budovy, dílny, sklady a další infrastruktura potřebná pro 

provoz centra a provádění testů a zkoušek. Zprovoznění testovacího polygonu automobilky je 

plánováno na rok 2022. 

Ve společnosti proběhly rozsáhlé investice v řádu desítek milionů korun do výroby  

a distribuce tepla probíhají v provozech Sokolovské uhelné ve Vřesové i dceřiné společnosti 

Elektrárna Tisová s cílem zajistit dodávky tepla pro obyvatele Karlovarského kraje i po 

ukončení těžby a zpracování hnědého uhlí.  

Ke konci srpna se po 51 letech zastavil provoz plynárenské části kombinátu Vřesová. 

Unikátní technologii, která dokázala za vysokého tlaku a teplot přeměnit hnědé uhlí na 

energetický plyn, dostihl skokový růst ceny emisních povolenek. Pracovní poměr ukončilo  

k 31. srpnu 178 zaměstnanců, a postupně další desítky odcházely v nadcházejících měsících. 

Konečné číslo propuštěných zaměstnanců bylo o něco nižší než původně předpokládaná 

tisícovka pracovníků. Uvolněným zaměstnancům vznikl nárok na státní příspěvek ke zmírnění 
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sociálních dopadů souvisejících s restrukturalizací a útlumem těžby uhlí ve výši 5 300 

Kč. Délka pobírání příspěvku byla nastavena na minimálně 3 měsíce a maximálně 60 měsíců 

v závislosti na délce odpracovaných let u společnosti a věku zaměstnance. 

SKF Lubrication System CZ, s. r. o. 

Na začátku nového roku došlo k demolici tří budov mezi halou obrobny a horní halou, které 

firma zakoupila během roku 2019. Tento prostor umožní do budoucna další rozvoj firmy, ale 

také další pracovní příležitosti nejen pro občany Chodova. Důležitým datem pro firmu SKF 

bylo pondělí 27. dubna 2020, kdy firma oslavila 25 let od zápisu do obchodního rejstříku, tj. 

od svého založení, jelikož dne 27. dubna 1995 byla v Chodově založena společnost Lincoln 

CZ, s.r.o. Sice s novým jménem, ale pod vedením stejného plant manažera, Martina Zvěřiny 

funguje společnost dodnes. Během tohoto čtvrtstoletí se stalo mnoho zásadních a důležitých 

věcí, které pozitivně ovlivnily a posunuly firmu tam, kde se nachází nyní. Také v uplynulém 

roce firma opět investovala do nových technologií a významně se posunula směrem 

k automatizaci a digitalizaci některých výrobních procesů, došlo k obměně některých starších 

stojů na obrobně, např. strojů pro honování (broušení) rozdělovačů SSVD nebo Fanuc CNC. 

V rámci digitalizace byl spuštěn program „Future Factory“, který je podporován přímo 

z koncernu SKF. Cílem „Future Factory“ je pomoci jednotlivým závodům s digitalizací co 

nejefektivnějším způsobem. 

Jako každého zaměstnavatele, i SKF se dotkla situace spojená s pandemií koronaviru COVID-

19. Na základě vládních opatření musely být zrušeny všechny plánované zahraniční návštěvy. 

Krizový tým firmy se snažil po celou dobu situaci monitorovat a přenášet všechny relevantní 

požadavky a opatření do provozu, aby bylo chráněno zdraví zaměstnanců a zamezilo se šíření 

viru. Fyzická školení zaměstnanců nahradily e-learningové kurzy a také veškeré firemní 

audity se uskutečňovaly on-line. Ekonomický dopad pocítila firma jako jedna z mála 

minimálně. Nebylo nutné zastavit provoz, jelikož zakázek bylo stále dostatek. 

CHODOS CHODOV s. r. o. 

Rok 2020 byl ve společnosti CHODOS CHODOV s.r.o. zásadně ovlivněn, stejně jako ve 

všech ostatních firmách a institucích, celosvětovou pandemií. Především začátek roku byl 

poznamenán poklesem zahraničních zakázek. Dlouhodobí a stálí partneři vyčkávali se 

zadáním nových objednávek, noví zákazníci nepovažovali tento čas jako vhodný ke změně 

dodavatelů. Bylo to pro firmu období nejistoty, které z části narušilo dlouhodobý progres  

a rozvoj obchodní bilance i dalších aktivit společnosti. Konec roku ale přinesl pozitivní 
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atmosféru a stabilizaci situace. Byl uzavřen dlouhodobý kontrakt na následující dva roky, a to 

dodávku 76 ks lisů do Ruské federace. Celkový objem zakázky přesahuje roční obrat 

společnosti a zajišťuje stabilitu na nejbližší období. Významným posunem v rámci vlastního 

výrobního programu společnosti byl prodej několika vyfukovacích automatů a míchacího 

zařízení pro míchání gumové směsi s benzinem. Navázána byla také spolupráce 

s renomovanou společností SIEMENS v oblasti elektroinstalace a oživování strojů. Přijetím 

dvou nových vývojových konstruktérů bylo posíleno vývojové konstrukční oddělení v oblasti 

vyfukovacích automatů a nového projektu nadzemního parkovacího systému pro osobní 

automobily. V tomto roce byla pořízena „horizontální vyvrtávačka“, která významně rozšířila 

portfolio výrobních možností společnosti. Rok 2020 lze v konečném důsledku označit jako 

rok, který prověřil směr a progresivní rozvoj společnosti nastartovaný v posledních letech. 

Tento rok měl dramatický průběh, ale neohrozil dlouhodobou stabilitu a konkurenceschopnost 

společnosti.  

Služby, tržiště 

Za prodej na tržních místech, určených Tržním řádem města Chodov, město vybralo poplatky 

ve výši 72 476 Kč, což svědčí o mírném nárůstu zájmu o tento druh nákupu oproti 

předchozímu roku. Koncem února proběhly v kulturním středisku oblíbené akva-tera trhy 

Život ve vodě. 

Spoje 

Během pandemie onemocnění COVID-19 využívali lidé z důvodu uzavření provozoven, 

obchodů, služeb a restaurací pro zasílání objednaného zboží přes internet ve velké míře kromě 

České pošty také služeb dalších přepravních společností.  

Česká pošta 

Ve městě působily stále dvě pobočky České pošty, s. p. – tzv. hlavní pošta v Husově ulici se 

směrovacím číslem 357 35 a menší pobočka na Staroměstské ulici se směrovacím číslem 

357 36. V souvislosti s epidemií onemocnění COVID-19 byla v roce 2020 několikrát 

upravena provozní doba poboček pošty. Od 16. dubna byl po dobu nouzového stavu například 

omezen provoz pro veřejnost do 16 hodin a byl zrušen víkendový provoz. Od 8 do 9 hodin 

byly na pobočkách obsluhováni pouze klienti nad 65 let nebo držitelé průkazu ZTP-P starších 

50 let včetně jejich doprovodu a osoby pracující v pečovatelských službách. Od 1. září byla 

upravena provozní doba takto: ve dnech pondělí a středa bylo na chodovské poště otevřeno 
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dopoledne od 10:00 do 12:00 hodin a odpoledne od 13:00 do 18:00 hodin, v úterý, čtvrtek  

a pátek dopoledne od 8:00 do 12:00 hodin a odpoledne od 13:00 do 16:00 hodin, sobotní 

provoz byl pouze v pobočce v Husově ulici, a to od 8:00 do 12:00 hodin. Během adventních 

sobot otevřela pobočka v Husově ulici mimořádně i odpoledne, a to pro výdej balíků na 

přepážce balíkovny. 

Doprava 

Již koncem roku 2019 začala rozsáhlá rekonstrukce mostu přes železniční trať u výjezdu 

z Nového Sedla směrem k dálnici D6, která trvala až do konce listopadu roku 2020. 

Karlovarský kraj opravu mostu, který je ve velmi špatném stavebně technickém stavu, 

připravoval dlouhodobě, nicméně neměl na rekonstrukci dostatek financí. Potřebných 93 

milionů korun nakonec kraji poskytl Státní fond dopravní infrastruktury.  

Město nabídlo v roce 2020 zájemcům ke koupi volné pozemky vhodné pro výstavbu garáží 

v Horní ulici v garážové kolonii. Chodovští zastupitelé také podpořili snahu o obnovu  

a znovuotevření železniční trati Krásný Jez – Chodov. 

Církev ve městě 

Římskokatolická farnost Chodov 

Správcem chodovské farnosti byl v roce 2020 stále P. Romuald Štěpán Rob z farnosti 

v Karlových Varech – Rybářích. 

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Chodově 

Administrátorem sboru byl i v tomto roce bratr farář Martin T. Zikmund z Karlových Varů. 

V tomto roce sbor plánoval několik větších akcí, z nichž se kvůli pandemii onemocnění 

COVID-19 mohla zrealizovat jen jedna jediná – přednáška pana Miloše Bělohlávka Odsun 

Němců z Chodova v rámci nově založené místní skupiny České křesťanské akademie 

Chodov. 

Společenská kronika 

Slavnostní přijetí bezpříspěvkových dárců krve 

Vedení města pozvalo dne 11. března všechny bezpříspěvkové dárce krve, kteří v roce 2019 

obdrželi stříbrnou medaili za 20 a více odběrů nebo zlatou medaili profesora Dr. Jánského za 
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40 a více odběrů do zasedací místnosti Městského úřadu v Chodově. Všichni pozvaní obdrželi 

v závěru posezení drobné dárky. 

74. výročí ukončení 2. světové války 

Vzhledem ke koronavirové situaci v České republice byl pietní akt při příležitosti 75. výročí 

ukončení 2. světové války dne 7. května 2020 pojat v komornějším rázu. Starosta, 

místostarosta a tajemnice úřadu položili květiny u pamětní desky připomínající vstup 

amerických vojsk do Chodova dne 7. 5. 1945 na budově bývalého 1. stupně 1. ZŠ v ul. 

Dukelských hrdinů, u hrobu válečných zajatců na městském hřbitově a u památníku 

věnovanému místními občany květnovým událostem roku 1945 ve Staré Chodovské. 

Životní jubileum 

Úctyhodných 100 let oslavila dne 22. června paní Bohuslava Karafiátová (roz. Šmídová) 

z Chodova. Paní Karafiátová se narodila v Křečkově u Poděbrad a do našeho města se 

přestěhovala po 2. světové válce, kde její rodina po nějaký čas provozovala pekařství. Později 

pracovala dlouhá léta v podniku Chodos. Za svůj dlouhý věk může paní Karafiátová podle své 

dcery poděkovat střídmé životosprávě a celoživotnímu optimismu. V den jejích narozenin jí 

přišli pogratulovat a předat drobné dary představitelé chodovské radnice, sociálního odboru, 

pečovatelské služby a Okresní správy sociálního zabezpečení. 

Státní svátek Den vzniku samostatného československého státu 

U příležitosti státního svátku Den vzniku samostatného československého státu proběhl pietní 

akt dne 27. 10. 2020 u Památníku obětem válek v městském parku. Vzhledem ke 

koronavirové situaci uctili památku starosta města s panem místostarostou.  

Čištění pamětních kamenů chodovských obětí holocaustu – připomínka Křišťálové noci  

Posledních pět let se v Chodově na výročí Křišťálové noci koná symbolické čištění kamenů se 

jmény chodovských obětí holocaustu. Letos bohužel epidemie nedovolila společenskou akci 

pro širokou veřejnost uspořádat. Lidé však na výzvu chodovského historika Miloše 

Bělohlávka zareagovali a stolpersteiny čistili i bez organizace. Kameny symbolicky očistil 

také starosta s místostarostou před chodovskou radnicí, kde jsou umístěny kameny na 

památku dr. Bedřicha Kettnera a jeho rodiny. Po městě pak 9. listopadu u očištěných 

stolpersteinů zářily hřbitovní svíčky, které zde lidé k památce rozsvítili. 
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Den válečných veteránů 

Den válečných veteránů byl dne 11. 11. 2020 uctěn symbolicky položením květiny u 

Památníku obětem válek v městském parku. Akce se zúčastnilo vedení města.  

 

 

Koncept zápisu byl schválen Radou města Chodova usnesením č. 273/2021 ze dne  

22. 6. 2021.  

Zápis sestavila a do knihy kroniky města zapsala Ing. Jitka Hloušková, kronikářka města 

Chodov.  

Revizi konceptu provedla Hana Zapfová, vedoucí odboru školství, kultury a vnitřních věcí 

Městského úřadu Chodov. 

Ozdobné nadpisy do knihy kroniky města vepsal Vladimír Hrebeňák, učitel ZUŠ Chodov. 


